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Солодобивът в 
Поморийско  
езеро – критично 
важен за настоя-
щето и бъдеще-
то на града

Форум даде 
началото на 
празненствата 
за юбилея на 
Спортното 
училище

Бургаски 
борци искат 
финансиране 
за участие в 
балканиада

Статуя на  
бележит  
художник ще 
бъде поставена 
в Созопол

Пролетен 
празник  „От 
Цветница до 
Гергьовден 
2023“ в Айтос
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АЛЕКСАНДЪР 
УРУМОВ: 

Джендър идео-
логията ще 

бъде обявена 
за престъпна 

като нацизма 
и комунизма 

ТЕОДОР  
ГЕОРГИЕВ: 
Магията на 
рентгена и 
предизвика-
телството да 
работиш на 
летището

ГЕРБ –
СДС

победи в
Бургаска
област с 

6%
разлика
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ГЕРБ – СДС бие вПРЕФЕРЕНЦИИ
 ГЕРБ – СДС 
Рекордьор с 5646 префе-
ренции е водачът в 
листата на ГЕРБ – СДС 
Жечо Станков. Тради-
ционно силен личен вот 
прави и вторият Лю-
бен Дилов-син, () кой-
то получава подкрепа-
та на 2827 избиратели. 
Следващата с най-мно-
го преференции в тази 
листа е седмата  
д-р Лидия Стефанова 
() с 1713, но не ѝ бяха 
достатъчни, за да пре-
нареди листата. Така 
със сигурност в новия 
парламент от партия-
та на Борисов влизат 
Жечо Станков, Любен 
Дилов, Галя Желязкова 
() с 1230 преференции 
и общинският лидер 
Андрей Рунчев () с 894 
преференции. 

 ПП – ДБ  
Втори със силен личен 
вот е шестият в лис-
тата Димитър Найде-
нов (виж карето на 
стр. 3), който събира 
3156 преференции – по-
вече от водача в лис-
тата Константин 
Бачийски () – 3080. 
Така Найденов пренаре-
ди листата. 

 БСП  
Третият в листата 
Тодор Байчев () е с 
1401 преференции, а 
водачът Петър Кънев 
() – с 1154 лични гласа. 

 „Възраждане“ 
Цончо Ганев (), който 
води листата на парти-
ята, е другият със силно 
изразен личен вот – 
2277. Друг с висок личен 
вот е третата Звезде-
лина Каравелова (), 
която събира 940 гласа в 
своя подкрепа пред 392 
за досегашния депутат 
и втори в листата 
Борис Аладжов (). 

 ДПС 
При тях преференциал-
ният вот никога не е 

бил от значение. Там 
винаги кандидатите се 
съобразяват с подред-
бата на листите от 
централата в София. 
Все пак водачът в Бур-
гас Севим Али () полу-
чава подкрепата на 626 
избиратели. Вторият 
Ешереф Ешереф ()– на 
244, а третата Фатме 
Рамадан () – на 385. 
Превърналият се в сен-
зация кандидат от 
айтоското село Вергин 
Терзиев () заради не-
традиционното си поя-
вяване на сцената в 
Айтос с брейктанц е 
получил 205 преференции. 

 ИТН 
Водачът Ивайло Вълчев 
() е с 1389 преференции. 
Вторият в листата 
Тодор Иванов () обаче е 
с реални шансове да 
влезе, ако сценаристът 
на Трифонов реши да не 
участва в 49-ото НС. 

 „Български възход“ 
Резултатът ѝ в Бургас 
е по-добър от този на 
ИТН, но остана извън 
парламента с резул-
тат малко над 3 % в 
национален мащаб. 
Хората на ген. Стефан 
Янев в Бургас показват 
нелоши лични резулта-
ти и дори имат по-ви-
сок резултат от ИТН, 
които пък почти сигур-
но ще минат четири-
процентната бариера.. 
Вторият Стоян Грозев 
е с 579 гласа, които са 
повече от 532-та на 
водача Виолета Коми-
това (). Третият 
Манол Тодоров е с 281 
преференции, а четвър-
тият Георги Кузманов 
() – с 513. 
 
 „Левицата“ 
Водачът Антон Коджа-
башев () е с 219 префе-
ренции, следван от 
втория Даниел Иванов 
() със 148 и третата 
Юлияна Мръчкова () 
със 115. 

К оалицията ГЕРБ – СДС спе-
чели изборите в 10 от 13-те 
общини на Бургаска област. 

„Продължаваме промяната – Де-
мократична България“ е победи-
тел в община Несебър, а ДПС 
остава лидер в Руен и Сунгурла-
ре. Това е равносметката след 
петите поред парламентарни 
избори и след които страната 
ни продължава да бъде в задънена 
улица. 

ГЕРБ – СДС са безапелационен 
победител в община Приморско, 
където печелят 41.26 % от гла-
совете на избирателите, следва 
община Царево с 37.73 % и общи-
на Средец с 35.44 %. В Бургас на-
ционалният победител получава 
28.18 %. Изборният ден приклю-
чи с леко по-висока избирателна 
активност, хартиените бюле-
тини не амбицираха кой знае 
колко хората да гласуват. 

Машинният вот предпочетен 
Видеозаснемането и смесеният 

вот допринесоха за по-бавното 
му отчитане и твърде много 
объркани протоколи, но все пак 
от РИК – Бургас се справиха чу-
десно и сложиха финал много 
по-рано дори от регионални из-
бирателни комисии в София. 

Нови лица
Бургаският избирател прати 

14 депутати, сред които почти 
няма нови лица, в Народното 
събрание. В националната поли-
тика влиза Даниела Божинова от 
„Зелените“, възможно е да изгрее 
звездата и на Звезделина Караве-
лова от „Възраждане“, ако Цончо 
Ганев реши да влезе от Благоевград.

ВОТЪТ ПО ОБЩИНИ

 СОЗОПОЛ
Изненада: 
ГЕРБ – СДС бият с 
87 гласа БСП

Община Созопол подне-
се една от изненадите на 
изборите. За първи път от 
няколко години ГЕРБ – СДС 
победиха БСП и така раз-
биха последната крепост 
на левицата. 

87 гласа е разликата в 
полза на коалицията ГЕРБ 
– СДС, те получават 1108 
гласа, а БСП – 1021. Трети 
са коалиция „Продължава-
ме промяната – ДБ“ със 737 
гласа, „Възраждане“ имат 
654 гласа. 

 ПРИМОРСКО
Убедителна 
победа на 
ГЕРБ – СДС, 
ръст за 
„Възраждане“

45.96 % беше избирател-
ната активност в община 
Приморско. Там ГЕРБ – СДС 
побеждава с почти двоен 
резултат. За тях са гласу-
вали 41.27%, а втората 
сила „Продължаваме про-
мяната“ – ДБ са със 17.74%. 
И в тази община „Възраж-
дане“ бележат ръст, от-
читат наблюдатели. Те 
имат 12.58%, след тях се 
нареждат „Български възход“ 
с 6.67 % и БСП с 5.23 %. 

 НЕСЕБЪР 
Единствената община, в 
която ПП – ДБ бият 

С извадка, която „Чер-
номорски фар“ разполага, 
ПП – ДБ побеждават в 
Несебър. Те водят с 1.36 % 
пред ГЕРБ – СДС. За коали-
цията ПП – ДБ са гласува-
ли 25.55 %, а за ГЕРБ – СДС 
– 24.19 %. 

„Възраждане“ са трета 
сила в общината с 21.23 %, 
БСП са с 7.97 % от гласо-
вете на избирателите в 
общината, следват „Бъл-
гарски възход“ с 5.08 % и 
ИТН с 4.46 %. ДПС имат 
2.28 %. 

 КАРНОБАТ, СРЕДЕЦ,
МАЛКО ТЪРНОВО,
КАМЕНО
Превес на ГЕРБ – СДС

В Карнобат, Средец, 
Малко Търново и Камено 
превес има националният 
победител ГЕРБ – СДС. В 
Карнобат ГЕРБ имат  
21.47 %, докато основният 
им конкурент ПП – ДБ е с  
18.27 %. Тук БСП правят 
силен вот – 17.31 %, ИТН 
– 4.17 %, а ДПС – 10,54 %.

В Камено ГЕРБ – СДС са 
с 34.93 %, в тази община 
„Възраждане“ получават 
17.60 % от гласовете на 
избирателите, БСП –  
12.24 %, ДПС – 6.05 %. В 
Средец разликата между 
първия и втория е голяма 
– близо 36 % за ГЕРБ – СДС 
пред ПП – ДБ, които по-
лучават 17.80 %.

ЖЕЧО 
СТАНКОВ е 
водачът в 
листата на 
ГЕРБ – СДС 
с рекордни 
5646 префе-
ренции  
ФОТО: 
ПРЕСЦЕНТЪР НА 
ГЕРБ

Равносметки след петия изборен рунд. 
Коалицията безапелационен лидер в 10 общини

ПО СТРАНИЦИТЕ РАБОТИХА СИЛВИЯ ШАТЪРОВА, ГЕОРГИ РУСИНОВ И ДОНА МИТЕВА
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АПЛОДИСМЕНТИ ЗА ИЗБИРАТЕЛЯ

Жечо Станков, ГЕРБ
Скъпи жители на Бургаска област, 

благодаря Ви! 
Благодаря, защото показахте, че всич-

ки искаме Бургас да бъде лидер, да дава 
радост и щастливо детство на най-
малките, привлекателно бъдеще за мла-
дите, уреденост и комфорт за техните 
родители, спокойствие и нормалност за 
възрастните ни хора. 

Благодаря на тези, които излязоха да 
гласуват, защото показаха своята пози-
ция и поискаха стабилност. 

Благодаря и на тези, които не отидо-
ха до урните, защото знам техните 
тревоги, довели до недоверие, и ни дадо-
ха урок. 

А на 5646-те души, които поискаха 
лично да бъда техен представител в 
новото Народно събрание, мога да кажа 
– няма да Ви предам нито за миг и ще се 
боря, за да видя всяка задача, която ми 
възложихте, решена. 

Аз съм един от Вас, Вие – хората на 
Бургас, ме познавате. Ще дам всичките 
си сили и знания регионът да е успешен. 
Ще бъда Вашият депутат! 

БЛАГОДАРЯ ВИ! 

Стоян Грозев, БВ
Отминаха поредните динамични из-

бори. Благодаря на всички, които се ан-
гажираха оперативно с тях по кампани-
ята на „Български възход“ – Бургас! 
Огромни благодарности и респект към 
хората, повярвали в мен и гласували ми 
персонално доверие – БЛАГОДАРЯ! Моят 
личен резултат е много добър – 579 пре-
ференции, въпреки някои влияния, които 
имаха за цел това да не бъде така. 

Гласуваното доверие ми показа, че 
посоката, която съм избрал, е правилна-
та – да помагам на хората! Резултати-
те на „Български възход“ в Бургас са 
повече от добри и това ми дава увереност, 
че „Български възход“ ще има предста-

вители в болшинство-
то от общинските 

съвети в областта 
след  местните 
избори през октом-
ври 2023 г. Поздрав-

ления за впечатля-
ващия личен резултат 

на Димитър Найденов. 

СТОЯН ГРОЗЕВ
ФОТО: ПРЕСЦЕНТЪР НА ВМРО

Манол Тодоров, БВ
Почти са ясни крайните резултати от 

изборите и това, че няма да сме част от 
49-ото народно събрание. Разбира се, има 
разочарование, защото работихме здраво, 
за да повторим резултата отпреди 7 ме-
сеца, но уви… В рамките на четири години 
за трети път участвам в избори и отново 
имам много добър личен преференциален 
вот. Това доказва само едно! Че ми се дове-
рихте преди 4 години на местните избори, 
доверявате ми се и сега, т.е. не съм разоча-
ровал никого, а напротив! Днес регистрирам 
по-добър резултат от изборите на 2.10.2022! 
Голяма част от колегите ми в листата 
също регистрират ръст в преференциалния 
си вот! Бургаската структура на ПП БВ е 

една от четирите в Бъл-
гария, които успяват 

да прескочат 4-про-
центната бариера 
(отново)! В Бургас 
преференциалният 
вот на листата е  

50  % от целия вот 
за партията, 

което е уни-
кално пости-
жение! 

Димитър Найденов, ДБ
Благодаря на всички за огромната Ви 

подкрепа към мен в надпреварата за 49-ия 
парламент!

На всички 3156-ма от избирателен 
район Бургас, които с преференция по-
сочихте мен да бъда този, който говори 
от Ваше име в Народното събрание на 
републиката, благодаря от сърце! За мен 

е чест да бъда Вашият 
глас.

Вашето доверие е 
отговорност, която 
ще нося с нужната 
твърдост и скром-
ност в полза на об-
ществения интерес. 

– Г-н Каракачанов, как 
виждате разпределението 
на партиите след избори-
те у нас? Ще има ли прави-
телство?

– Това бяха петите по-
редни избори с все по-малко 
гласуващи. Правителство 
все пак ще има, но не защо-
то партиите в парламента 
имат някакво желание да 
работят за обществото 
или са готови да излязат с 
някаква програма, с която 
да ни изкарат от икономи-
ческата криза и да помогнат 
на българина с монополите, 
а защото така ще им кажат 
от едно посолство. Мога 
да кажа и от кое – от Аме-
риканското. 

Така ще им наредят, 
защото българските поли-
тици имат от какво да се 
страхуват, за съжаление. 
Ако не съставят правител-
ство, ще има следващ 
списък „Магнитски“. Сиг-
налът беше много ясно за-
явен с визитата на амери-
канския чиновник О’Брайън 

в България, който ясно си 
каза, че ще има още списъци, 
ако не се случва това, което 
те искат. Дотам сме я 
докарали, че българските 
политици не се стремят 
да направят нещо полезно 
за обществото, а се стра-
хуват от външните фак-
тори и началниците им.

– Възможна ли е дейст-
вително коалиция ГЕРБ – 
СДС – ПП – ДБ? Няма ли 
това да е самоубийствено 
за някои от тях преди 
местните избори?

– Самата коалиция „Про-
дължаваме промяната“ – 
„Демократична България“ 
вече има някакви търкания. 
Един от бившите минист-
ри на ПП вече поиска остав-
ката на двама от лидерите 
ѝ. Не изключвам вариант, 
точно правейки си сметка 
преди местните избори, 
„Продължаваме промяната“ 
да се опитат да се измъкнат. 
Партиите в Народното 
събрание са шест, така че 
или формулата ще бъде ГЕРБ 
– ПП, които да дадат един 
мандат на едно програмно, 
или евроатлантическо 
правителство, или ГЕРБ с 
някой друг да си състави 
такова – с ДПС или с БСП. 

КРАСИМИР 
КАРАКАЧАНОВ
ФОТО: ПРЕСЦЕНТЪР НА ВМРО

Правителство ще има под 
натиска на едно посолство

Красимир Каракачанов:

БЛИЦ

МАНОЛ ТОДОРОВ
ФОТО: JIVKOTABAKOV.BG

ДИМИТЪР НАЙДЕНОВ
ФОТО: ПРЕСЦЕНТЪР НА ДБ

„Черноморски фар“ проследи реакциите 
на политиците след изборната нощ. 
Мненията са взети от личните про-
фили на депутатите в социалните 
мрежи. Публикуваме текстовете с 
незначителни съкращения.
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Солодобивът в Поморийско 
МОНИКА ИЛИЕВА

Да се възстанови солодо-
бивът в Поморийско езеро 
като критично важен за на-
стоящето и бъдещето на 
града, както и да се предпри-
емат спешни мерки за опаз-
ването на лагуната. Ключо-
вият в миналото поминък за 
жителите на Поморие, е в 
полезна симбиоза при добива 
на лечебна кал от езерото, на 
която днес се крепи балнеоло-
гията характерна, отличава-
ща града и от значение за 
местната икономика. Това 
обедини участниците във 
втората среща на Консулта-
тивния съвет към Поморий-
ско солено езеро, сформиран 
през ноември 2021 г. На съвета 
присъстваха представители 
на Община Поморие, РИОСВ-
Бургас, Областна администра-
ция, „М-Поморийски солници“ 
ЕООД, „Зелени Балкани“, 
„Българска фондация Биораз-
нообразие“ (БФБ), студенти 
от БУ „Проф. д-р Асен Зла-
таров“, сдружение „Граждани 
за Поморие“. 

Начало на срещата даде 
Лорена Сегура от френския 
институт за изследване на 
влажните зони – „Тур дьо 
Валат“, която представи 
резултатите от проучване 
„Мониторинг на социално-
икономическото въздействие 

и екосистемните услуги на 
Поморийско езеро“. „Защо е 
нужно да направим такова 
проучване ли? Първо, за да 
разберем мащабите на човеш-
кото разбиране за самата 
влажна зона. Създадохме оп-
ростено изходно разбиране за 
възприятията на гражданите 
на Поморие, какви са техните 
проблеми и каква е тяхната 
визия за бъдещето на Помо-
рийско солено езеро“, разясни 
Сегура.

Анкетата от 2021 г. е 
проведена както онлайн, 
така и лице в лице. Допълни-
телно е подкрепена с проуч-
ване и през зимата на 2022 г., 
за да акомпанира първоначал-
ното. Анкетираните онлайн 
– 205 човека, във възрастова-
та група преобладава мнение-
то на 40-60-годишни, предим-
но жени. Интервюираните 
са с висше образование, запоз-
нати със защитената зона и 
опазването ѝ. „След анализа 
на резултата установихме 
няколко групи заинтересова-
ни страни – местните хора, 
градската управа, неправи-

телствени организации и 
бизнеси от туристическия 
сектор. Основните екоси-
стемни услуги, които отбе-
лязахме след проучването, са 
опазване на хабитатите и 
техните биовидове, попула-
циите и местообитанията. 
Като ресурси, някои от тях 
предоставят на населението 
храна, вода, суровини – тръс-
тика, сол, риба, кал. Поглеж-
дайки в детайлите, се фоку-
сирахме в социалните услуги 
– бърдингът и наблюдението, 
хобита, спорт и здраве – фи-
зическо и психично, образова-
ние, свързано с околна среда, 
вдъхновение от пейзажите и 
живописта, вследствие на 
естествената красота на 
района и социалната  връзка, 
която се създава с общество-
то“, коментира представи-
телят на френския институт.

Лорена Сегура акцентира, 
че в проучването е заложен 
отворен въпрос, чрез който 
гражданите са имали възмож-
ност да споделят какви са 
проблемите на брега. Като 
най-голям се сочи застроява-
нето по бреговете на езерото, 
следван от неустойчивия 
туризъм и кайтсърфинга, 
уважението към защитения 
статус на зоната и нелегал-
ното изнасяне на кал. Това, 
което искат поморийци от 
местната управа е по-добър, 
но и контролиран достъп до 

езерото, което да се ограничи 
нелегалното изнасяне на ле-
чебния ресурс. Регулация на 
балнеотерапията както и 
по-усиленото ѝ промотира-
не, образование за околната 
среда и повече внимание към 
опазването ѝ, уважение към 
гнездящия сезон в езерото. 

В първата анкета вземат 
превес жените, във втората 
(2022 г.), за да се проучат 
мнението и нагласите на 
мъжката аудитория в Помо-
рие са обхванати 75 мъже на 
възраст между 65 и 79 г. с 
различно образование. Те 
били попитани защо се инте-
ресуват от езерото. Отго-
ворите гравитирали около 
разходка, използването на 
калта от езерото, за да се 
киснат в нея, други наблюда-
вали птици или жени. 

Спас Узунов от „Българска 
фондация Биоразнообразие“ 
(БФБ) представи състояние-
то на местообитанието 
крайбрежна лагуна 1150*, 
каквото е Поморийско езеро, 
като особено тревожно. 
Мониторингът на експерти-
те го оценява като неблаго-
приятно. „Водната част на 
езерото – основното место-
обитание – определя работа-
та на цялата екосистема и 
осъществява връзката между 
него, морето и околните 
територии, и останалите 
крайбрежни местообитания 
край него. Това са солянката, 
средиземноморските солени 
ливади и панонските блата. 
Основните ограничаващи 
фактори за местообитание-
то са на първо място водни-
ят режим, солеността и 
фрагментацията. Всички те 
в конкретния случай зависят 
от солодобива“, обясни Спас 
Узунов. От думите му стана 
ясно, че основните заплахи за 
самото местообитание са 
замърсяването, строител-
ството и туризма.

Оценката за 2022 г., на 
състоянието на Поморийско 
солено езеро, е базирана на 
основни хидрологични и фи-
зикохимични показатели. 
„Влошаване се отбелязва в 
параметрите - област на 
разпространение или т.нар. 
площ на местообитанието, 
фрагментацията; влошават 
се тенденциите в промяната 
на хидрологичния режим. 
Подобрение в параметрите 
се наблюдават в кислородно-
то насищане, в замърсяването 
с биогени, в еутрофикацията 
– свързано с факта, че годи-
ната беше много суха и по-

малко води от околни тери-
тории навлязоха в езерото“, 
обясни експертът от БФБ. 

Стана ясно, че голяма част 
от местообитанието е изо-
лирано и не функционира. То 
не притежава характеристи-
ките и функциите, които са 
характерни за него. Узунов се 
опасява, че ако тези процеси 
продължат във времето, до 
един – два сезона, може да се 
случи най-лошото за едно 
местообитание – загуба на 
неговата площ. Ако тази 
хипотеза се потвърди, въз-
становяването на местооби-
танието е трудно, продъл-
жително и скъпо, а от 
неговото качество зависи 
функционирането на екоси-
стемата на Поморийско 
езеро. 

Нарушеният воден режим 
довежда и други последици. 
Модифицираната изкустве-
на система, която е във 
връзка със солодобива, има 
обратен годишен цикъл на 
водните нива. С нарушаване-
то на водния режим не се 
позволява периферията да 
бъде залята, предизвиква се 
по-ранно пресъхване. Това 
благоприятства нахлуването 
на тръстика и обрастването 
в периферните части, нару-
шава се структурата на съ-
обществата обитаващи 
водите. Навлизат нетипич-
ни и инвазивни видове в 
местообитанията. 

„Глобалната заплаха, както 
вече споменах, е нарушаване 
на местообитанията. Логич-
но е да се зададе въпросът как 
да се реши проблемът. На 
първо място, спешно възста-
новяване на солодобива, 

трябва да се върне процесът 
на заливане, характерен за 
солниците в Черноморския 
регион. Където е необходимо, 
да бъде възстановена разру-
шената инфраструктура, 
така че да позволява цирку-
лацията в езерото, да се из-
работи цялостно решение за 
сладките води, които постъп-
ват в Поморийско солено 
езеро“, алармира Узунов. 

От БФБ призовават за 
спешното създаване механизъм 
за споделено управление на 
водния режим на езерото, тъй 
като различни субекти полз-
ват ресурса му и го управляват. 

Димитър Попов, ръково-
дител на проект „Живот за 
Поморийската лагуна“ (LIFE19 
NAT/BG/000804), заостри 
вниманието към нарушения 
хидрологичен режим на езеро-
то, засипаното мочурище от 
4 хектара и южен отводни-
телен канал, в местността 
Крайчовия завой (в който 
изненадващо са обособени и 
няколко частни парцела), 
което води до заустване на 
р. Пазариолу в Поморийско 
езеро, а оттам се намалява 
солеността и спира солодо-
бивната дейност. „Това е 
„горещата точка“, която е в 
основата на проблемите за 
водния режим на езерото. В 
сегашната ситуация оттук 
безпрепятствено навлизат 
голям обем сладки води, което 
предизвиква негативни реак-
ции, подобно на „ефекта на 
доминото“ в цялата екоси-
стема“, обясни Попов. 

Въпреки многобройните 
сигнали и проверки от раз-
лични институции – БДЧР, 
РИОСВ – Бургас, ОПУ – Бур-
гас (фирмата изпълнител на 
проекта за обходния път), 
Община Поморие, „Поморий-
ски солници“ ЕООД, „Зелени 
Балкани“, е установено, че 
вследствие на засипването 
със значително количество 
земна маса е прекъснат отво-
днителния канал, отвеждащ 
р. Пазариолу извън лагуната. 
Указан е срок за предприемане 
на действия и изземване на 
натрупаните земни маси и 
отпадъци, и оформяне на 
засегнатите площи, но резул-
тат не е налице. 

„След като се убедихме, че 
явно в България няма воля в 
институциите, случаят да 
бъде разрешен, повдигнахме 
въпроса на европейско ниво и 
през ноември 2022 г. входи-
рахме жалба до Европейската 
комисия (ЕК). През май очак-
ваме проверка на място и се 

Обезсоляване. Ключовият в миналото поминък за жителите на Поморие  
е функция от добиването на лечебна кал от езерото

МОНИКА ИЛИЕВА

„Отводнителните кана-
ли са изследвани от помо-
рийската управа, проучени 
са до най-дребния детайл. 
За жалост годините на 
прехода доведоха до това, 
че голяма част от тях са 
разрушени. Мога да ви при-
помня и отводнителните 
помпени станции, едната 
беше до Янчо Алпиниката“, 
това каза кметът на общи-
на Поморие Иван Алексиев, 
по време на представянето 
на книгата „Солодобивът в 
Анхиало/Поморие от 1878 
до 1951 година“ преди дни.

От думите му стана 
ясно, че големият канал, 
който се намира в южната 
част на града, е разрушен 
заради строителството на 
голям туристически мега-
комплекс. Той увери, че 
градска управа работи за 
възстановяване на тази 
част, защитен е проект 
пред Министерство на 
околната среда и водите 
(МОСВ) за нова отводни-
телна система, която да 
отвежда сладките води 
извън Поморийско солено 

езеро. „Целта ни е да запазим 
солеността му, за да защи-
тим и продължим да разви-
ваме и другия поминък на 
Поморие – калолечението. 
Колкото имат значение 
сладките води (с обратен 
знак) за солодобива, толко-
ва е от значение соленост-
та му и за лечебната кал. 
Поддържаме възстановения 
канал езеро – море. Наясно 
сме какво богатство има 

Поморие. Така че ние като 
градска управа полагаме 
максимално грижи за запаз-
ване на Поморийското 
езеро и за възстановяване 
на отводнителните канали“, 
подчерта Иван Алексиев.

Той обърна внимание, че 
някога организацията е 
била по-опростена. Съобра-
зявайки се с всички европей-
ски директиви и закони за 
опазване на околната среда, 
процедурите стават вре-
меемки. „Някои неща стават 
по-бавно и може да изглежда 
за широката общественост, 
че нищо не се прави. Искам 
да успокоя, че работим от 
7-8 години по проекта, кой-
то вече е одобрен от МОСВ. 
Очакваме финансиране, за да 
завършим като цяло отво-
днителната система на 
Поморийско солено езеро и 
да оберем тези води, които 
са от другата страна на 
пътя, от страната на вин-
пром „Черноморско злато“ 
и тези около Крайчовия 
завой. Като по този начин, 
отводняваме цялата тери-
тория около Поморийско 
солено езеро“, завърши гра-
доначалникът. 

„
В годините на 
прехода голяма 
част от кана-
лите бяха 
разрушени, 
полагаме макси-
мални усилия за 
възстановява-
нето им

Иван Алексиев
ФОТО: АВТОРЪТ

Иван Алексиев, кмет на Поморие: 
Защитили сме проект пред МОСВ 
за нова отводнителна система

Балнеологията – 
ключов фактор 

за местната 
икономика

„
Община Помо-
рие е „тежък“ 
наследник в 
сагата, офор-
мила се след 
възстановява-
нето на земите

Янчо Илиев, замест-
ник-кмет „Бюджет, 
финанси и счетовод-
ни дейности“

ФОТО: АВТОРЪТ

Поморийски 
солници

ФОТО: АВТОРЪТ



надяваме да бъдат предприе-
ти конкретни действия“ – 
сподели Димитър Попов от 
„Зелени Балкани“ 

В края на срещата Лорена 
Сегура представи опита на 
„Тур дьо Валат“ в управление-
то на блатата „Вердиер“ – част 
от биосферен резерват „Камарг“. 
Те са били частни рибарници, 
закупени от „Тур дьо Валат“ 
през 2003 г. с идеята да се 
възстановят традиционните 
влажни зони. Използвайки 
метода за въвличане на раз-
личните заинтересовани 
страни – ловци, риболовци, 
ползватели на пасища и люби-
тели на екотуризма – се съз-
дава мозайка от хабитати – 
пасища, зони за лов и рибарство, 
места за отдих, спорт и ус-
пешно се възстановяват 
влажните зони. 

Дискусионната част от-
вори представител от орга-
низацията „Граждани за По-
морие“. По тяхно мнение 
проблемите стоят неразре-
шени, дори задълбочени, 
имайки предвид сигнала до ЕК. 
„Вижда се, че е нарушено 
взаимодействието между 
природозащитни организации 
и Община Поморие като 
представител на държавата, 
отговаряща за стопанисва-
нето на брега. Поморийско 
солено езеро е защитена зона 
– едно изключително богат-
ство за нашата община, за 
хората, които живеем в нея. 
Надявам се, че въз основа на 
тревожно лошите резултати 
от мониторинговите изслед-
вания, ще бъде организирана 
кръгла маса от местната 
управа, на която да се диску-
тират, заедно с гражданите, 
проблемите на езерото. Хо-
рата имат мнение и предло-
жения. Ако трябва и ние ще 
помогнем, колкото и да е 
малко нашето сдружение. Има 
неща, които не са само в уси-
лията на гражданите, тряб-
ва и администрацията да 
поеме своята част. Можем 
полезно да си взаимодейства-
ме, разбира се, с подсказка от 
„Зелени Балкани“, заяви Анге-
лина Мерджанова от органи-
зацията. 

Мерджанова засегна въпро-
са с частния интерес, в кон-
кретния случай противосто-
ящ на обществения. „Това 
което каза Димитър Попов 
за Крайчовия завой е тревож-
но. Не е ясно как в общинско-
то мочурище са се оформили 
четири частни парцела. За да 
се освободи мочурището от 
инертните материали, които 
се оказва, че в създалата се 
ситуация граничат с частни 
парцели и такъв общинска 
собственост, трябва да се 
потърси връзка със собстве-
ниците им. Фундаментални-
ят проблем на езерото се крие 

именно в зариването на мо-
чурището, заради което 
екосистемата не може да 
функционира нормално“, 
коментира представителят 
на сдружението. Ангелина 
Мерджанова добави, че изво-
дът, който си прави тя като 
представител на гражданска 
организация е, че соленото 
езеро загива. 

С отговор срещу нападки-
те към общинската управа, 
се включи Янчо Илиев, замест-
ник-кмет по „Бюджет, фи-
нанси и счетоводни дейности“ 
в Община Поморие. Стана 
ясно, че общината е „тежък“ 
наследник в сагата, оформила 
се след възстановяването на 
земите на реалните им соб-
ственици. „Каналите, същест-
вували тогава, са разрушени. 
Търсим варианти, за да насо-
чим сладките води към море-
то, но това не става толко-
ва лесно и бързо – нито става 
с малко средства. Не бива да 
забравяме, че езерото е дър-
жавна територия. Защитена. 
Представителят на „Зелени 
Балкани“ обясни, че при изра-
ботването на обиколното 
трасе на пътя са допуснати 
грешки, затлачен е канал и не 
е изпълнено отводняването. 
Тази част трябва да се изпъл-
ни от Агенция Пътна инфра-
структура (АПИ), така че 
водата да стигне безпрепят-
ствено от най-ниската 
точка, която се оформя там, 
до морето. Ако се възстанови, 
голяма част от водите, кои-
то постъпват в Поморийско 
солено езеро, ще бъдат насо-
чени към морето“, обясни 
зам.-кметът. По думите на 
финансиста именно от тази 
гледна точка за солниците не 
е рентабилно да се захранват 
с нискосолена вода. Логично 
е, че след като моловете на-
маляват, производството 
ще е нерентабилно. Проблемът 
е известен и Общината ра-
боти по него, категоричен бе 
той. 

Георги Петков, проектен 
мениджър в Община Поморие 
сподели, че е очарован от 
френския опит за решаване 

на проблемите. Експертът 
обърна внимание, че на тери-
торията на общината мест-
ни проблеми могат се решават 
чрез създадените Местна 
инициативна група (МИГ) и 
Местна инициативна рибар-
ска група (МИРГ), които имат 
своите финансови механизми. 
„В този смисъл имаше зало-
жени средства в стратегия-
та на МИГ, които дадоха 
възможност на Община По-
морие да кандидатства с 
проект, който цялостно да 
използва средствата за час-
тично решаване на пробле-
мите на езерото. Проектът 
включва комплексни мерки. 
Да, солеността на езерото е 
основният проблем към мо-
мента, но видях и други 
проблеми от презентациите, 
касаещи замърсяването и 
нерегламентирано ползване 
на ресурси. В тази връзка 
проектът на Община Помо-
рие частично ще помогне за 
отводняването, а поставе-
ните камери по крайбрежието 
на езерото, дават информация 
за нерегламентирана човешка 
дейност“, каза по време на 
срещата Петков. От учас-
тието му в дискусията 
стана ясно, че е разработено 
проектно решение, което е 
минало процедура по съгласу-
ване в РИОСВ-Бургас. То 
включва по-окончателното 
отводняване на сладките 
води и отвеждането им към 
морето през дигата. В момен-
та се търси финансиране за 
реализирането на проектна-
та идея. 

Общинарят огласи и друг 
проект, частично свързан с 
Поморийското езеро. Той е 
одобрен миналата седмица, 
финансиран е през МИРГ и е 
свързан с Посетителския 
център към езерото. Чрез 
него ще се подобри инфра-
структурното състояние на 
центъра. Скоро центърът ще 
разполага с оборудване за 
експониране. Предвидено е да 
бъде инсталирана система за 
мониторинг на солеността 
на езерото, която ще дава 
постоянни данни към Посе-
тителския център. Договорът 
предстои да бъде подписан до 
няколко седмици. Изпълнение-
то стартира веднага. 

Представител на солни-
ците алармира по време на 
съвета, че поради заустване-
то на сладката вода в езерото 
не могат да добиват сол. 
„Фирмата, която построи 
пътя, изсипа земни маси. 
Можем да търсим финанси-
ране, немалко като размер, и 
да изхвърлим остатъчните 
материали, но строителната 
фирма е усвоили средствата, 
за да извърши дейността на 
точно указано място, а не в 
Крайчовия завой. В момента 

търсим финансиране, за да 
оправим проводимостта на 
канала, засипан от недобро-
съвестния строител. Всички 
го виждаме, истината е ясна. 
Но няма институция, която 
да задължи АПИ да изхвърли 
строителните материали. 
Точно тази е причината да 
бъде пусната жалба в Евро-
пейската комисия“, коменти-
ра представител на солодо-
бивно предприятие в района. 
Той акцентира, че е докумен-
тирано ясно на снимки, че на 
това място са струпани 
приземните машини на депо. 
Именно от тази точка се 
извозвал чакълът и се връща-
ла пръстта. От предприяти-
ето заявяват намерение да 
обединят усилия и да пред-
приемат по-сериозни дейст-
вия, за да им се обърне внима-

ние. Казусът е с двегодишна 
давност и няма механизъм, по 
който строителната фирма 
да бъде принудена законно да 
си изведе натрупаните земни 
маси от мочурището – клю-
чово място за солодобива в 
района. 

Вестник „Черноморски 
фар“ поема ангажимента да 
изпрати писмо до АПИ с въ-
просите – чий ангажимент и 

в чии правомощия е да бъде 
освободено засипаното със 
земни маси мочурище край 
Поморие, стоящо в основата 
на прогресивното осладнява-
не на водите на Поморийско 
солено езеро, след приключи-
лите строителни дейности 
по изграждането на обхода на 
града, както и да информира 
с отговора на агенцията 
своите читатели. 

Консултативният съвет 
се организира от Българска 
Фондация Биоразнообразие 
(БФБ) в рамките на проект 
„Живот за Поморийската 
лагуна“ (LIFE19 NAT/BG/000804), 
съфинансиран от програма 
LIFE на ЕС. Повече за проекта 
на https://lifeforpomorielagoon.
eu/, както и във фейсбук 
страницата Живот за Помо-
рийската лагуна.
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езеро – критично важен

МОНИКА ИЛИЕВА

– Г-н Попов, къде е про-
блемът с отводняването 
на Поморийско солено 
езеро и какви са послед-
ствията, които води след 
себе си казусът?

– Солодобивът в общи-
на Поморие изчезва, заради 
4 ха засипано мочурище. 
Ако трябва да припомня, 
засипан канал имаше и пре-
ди петнайсет години, ко-
гато правихме отводни-
телен проект, който 
включваше отводнителна 
помпена станция „Надеж-
да“ и възстановяване на 
тръбопровода към морето. 
Най-южната част на от-
воднителния канал също е 
засипана, така че имаме 
няколко проблема. Цялост-
ното решение за отводня-
ване, което се дискутира, 
любопитно ми е защо в 
исторически план никога 
не се е гледало към такова 
скъпо решение. Винаги 
възможният изход е бил от 
западната страна, предпо-
лагам по чисто топограф-
ски причини. 

– По време на провелата 
се втора среща на Консул-
тативния съвет към езе-
рото стана ясно, че про-
блемът със солеността му 
битува и в годините назад, 
как ще коментирате?

– Аз се занимавам от 
двайсет години с Помо-
рийското езеро и от точ-
но толкова слушам, че 
проблемът е в солеността. 
Опитите за овладяването 
ѝ не са успешни до момен-
та. Накратко, Поморийско 
езеро е най-ниската точка 
на един водосбор, който 
не е много голям – 30 кв. км. 
Най-големият проблем е 
южната му част от 10 – 11 
кв. км и въпросната р. 

Пазариолу, която трябва 
да бъде отведена от вли-
ването си в Поморийската 
лагуна, именно за да се 
съхрани и повиши соле-
ността на езерото, за 
целите на солодобива и 
калодобива. Поредна годи-
на няма представители на 
срещата и от двете кало-
лечебници в Поморие. А 
калта е в пряка функция 
от солеността. Да, в те-
чение на годините пробле-
мът със солеността си 
битува, не бих казал, че е 
от няколко години. 

До 2010 – 2012 г. имаше 
равновесие и въпросното 
мочурище играеше важна 
регулираща функция. 
Задържаше се водата, 
обираше се от южния 
отводнителен канал, 
стигаше до помпената 
станция, която не рабо-
теше, но там е най-ни-
ската точка, след което 
преливаше в първия басейн 
„Хонят“ – пресъхнал към 
момента. По този начин 
успяваха да функционират 

Поморийски солници, 
защото сладката вода не 
влизаше в точката на 
водовземането им и се 
поддържаше солеността. 
Малко след това започна 
прогресивно засипване, 
което достигна връхната 
си точка при изграждане-
то на обхода с планина 
от инертни материали. 
Възвишението от мате-
риали се превърна в куп-
чини земни маси.

– Споменахте за извър-
шена проверка, какво 
констатира тя?

– След направена провер-
ка се видя запазената об-
шивка на канала, което 
показа, че е много стар. 
Беше намерен и кадастър 
от времето, когато Помо-
рийски солници не са при-
ватизирани и той онагле-
ди всичките съоръжения и 
трасето на канала. Така че 
дискусия имало ли е канал, 
или е нямало, засипан ли е, 
възстановен ли е, е абсо-
лютно излишна. Имало е 
трасе на канал – изчезнало 
е. И не само каналът, а 
площта на Крайчовия завой. 
Неслучайно имотите в 
района бяха определени 
като мочурище, защото 
задържаха много вода. По 
този начин сладката вода 
не навлизаше в основната 
част на езерото. От пет-
шест години тя нахлува 
безпрепятствено, не спира. 
Тази година беше суха, но 
макар и суха, рекичката си 
влизаше в езерото. 

Отправям въпрос към 
Община Поморие, има ли 
вариант под егидата ѝ да 
се съберат всички заинтерe-
совани страни, включител-
но и частните собствени-
ци на трите терена в 
мочурището, за да се вземат 
спешни мерки.

„
Заустване на р. 
Пазариолу в 
езерото нама-
лява соленост-
та и спира 
солодобивната 
дейност

Димитър Попов,  
ръководител-проект 
„Живот за Поморий-
ската лагуна“

ФОТО: АВТОРЪТ

Димитър Попов:  

Солодобивът и калолечението 
са застрашени заради 
засипано мочурище

Да се израбо-
ти цялостно 

решение за 
управление на 
водния ресурс 

на езерото

„
Състоянието 
на Поморийско 
солено езеро е 
критично лошо

Спас Узунов от БФБ
ФОТО: АВТОРЪТ

Засипаният 
Крайчов 
завой
ФОТО: АВТОРЪТ



Форум даде началото на празненствата 
за юбилея на Спортното училище
ГЕОРГИ РУСИНОВ

Образователен форум, 
организиран от спорт-
ното училище „Юрий 
Гагарин“ – Бургас даде 
началото на празненства-
та по повод 50 години на 
школото, от което са 
излезли редица легенди в 
българския спорт. Тема-
та бе „Училище и спорт 
– цел без план остава 
само желание“. Събити-
ето се проведе в зала 
„Георги Баев“ на КЦ 
„Морско казино“. Офи-
циални гости бяха об-
ластният управител 
проф. Мария Нейкова, 
началникът на РУО-Бур-
гас Петя Петрова, бив-
шият футболист и 
бизнесмен Милен Георги-
ев, директори на учили-
ща и преподаватели. 

Участие взеха 24 уче-
ници от ПГСИ „Пеньо 
Пенев“,  Спортното 
училище от Сливен, 
Френската гимназия, СУ 
„Кирил и Методий“ и 
Спортното училище в 
Бургас. Те представиха 
свои есета и разкази по 
следните теми: „Трудно-
стите, които срещаме 
днес, определят това, кои 
ще бъдем ние утре (Ле-
онардо да Винчи)“ и „Ако 
искаш нещо, което нико-
га не си имал, трябва да 
направиш нещо, което 
никога досега не си правил 
(Томас Джеферсън)“. Че-
тиричленно жури оцени 
участниците.

Директорът на Спорт-
ното училище Янчо 
Стойчев коментира, че 
идеята на форума е 

Спортното училище да 
се върне там, където му 
е мястото – в доброто 
образование, което е за 
пример.

„Като най-прости 
причини мога да изтъкна 
три. Първата е, че аз съм 
възпитаник на Спортно-
то училище и знам колко 
могат да вземат учени-
ците от учителите, 
които преподават там. 
Второто е, че добрият 
спортист е и интелиген-
тен спортист. И тре-
тата е, че основите на 
философията са положе-
ни от спортист. Сократ 
е бил борец, неговият 
ученик Платон е бил 
много добър борец, дори 
се смята, че е бил олим-
пийски шампион. Така че 
само трябва да затвърж-
даваме тези традиции и 
да продължаваме напред“, 
заяви той.

Според него е важно да 
се вижда добрият пример 
и добави, че училището 
има много примери за 

техни ученици, които са 
били добри спортисти, а 
след това са се развили 
успешно като бизнесмени, 
адвокати, лекари и други. 

„Имаме и примери, в 
които не са били много 
добри спортисти, но пък 
са станали добри бизнес-
мени. Ще се опитаме да 
ги съберем всички заедно 
на нашата 50-годишнина 
на 27 април. Да покажем 
едно уважение към тях и 
да покажем, че Спортно-
то училище може да 
ражда не само шампиони 
в залите, но и победите-
ли в живота. Опит тряб-
ва да се черпи отвсякъде. 
Топлата вода няма да я 
открия аз. Виждаме кое е 
доброто и го ползваме, 
виждаме кое не и не го 
ползваме. В Силистра 
бяхме по програма „Ино-
вации в действие“. Видя-
хме се с колеги. Там имам 
щастието да работя с 
колегата директор, кой-
то беше старши треньор 
в отбора по плуване, 

когато аз бях помощник-
треньор“, уточни Стой-
чев.

Директорът коменти-
ра и темата с бъдещата 
нова сграда на училището, 
която ще се намира до 
„Арена Бургас“, която 
съвсем скоро трябва да 
получи Акт 16. По думи-
те му времето не спира 
и те като колектив про-
дължават да работят и 
развиват училището 
като институция. 

„Естествено, с една 
нова по-добра база бихме 
станали недостижими в 
спорта специално“, каза 
още той.

На въпрос на „Черно-
морски фар“ дали имат 
наблюдения какъв процент 
от учениците влизат 
след това в НСА, дирек-
торът отговори, че е над 
50%.

„Имаме и много учени-
ци, които влизат във 
Военноморското, Шко-
лата на МВР, Софийския 
университет. Тези, кои-

то завършват Спортна-
та академия, се реализират, 
защото идват от спорта. 
Който е преминал през 
спорта, е много добре 
подготвен и дисциплини-
ран да премине успешно 
и през висшето образо-
вание“, поясни той.

Приветствие отправи 
областният управител 
проф. Мария Нейкова:

„Аз бих казала училище 
и спорт с цел, амбиция, 
целенасоченост, желание 
за успех – това е Спорт-
ното училище в Бургас. 
Предполагам, и вие сте 
респектирани от много-
бройните награди и от-
личия от множество 
национални, европейски 
и международни форуми. 
Аплодисменти и за амби-
цията на учениците и 
учителите да бъдат ви-
наги сред първите. Нами-
рам, че инициативи като 
днешната показват ви-
соката креативност 
най-вече на младите хора. 
Темите, които ще обсъж-

дате, са повече от значи-
ми. Това засяга вашата 
смелост. Пожелавам успех 
на форума и всички учас-
тници. Както Леонардо 
да Винчи е казал: „Труд-
ностите, които срещаме 
днес, определят кои ще 
бъдем ние утре“. Бъдете 
здрави и креативни“, 
каза тя.

Началникът на РУО-
Бургас Петя Петрова 
припомни максимата на 
древните гърци, че здра-
вият дух се намира в 
здраво тяло.

„Учениците, които се 
обучават в Спортното 
училище, със сигурност 
развиват и двете. Устре-
мът, който градите, със 
сигурност е подкрепян 
от дейностите и иници-
ативите в спорта, които 
вашите учители и тре-
ньори създават за вас. Не 
е за пренебрегване фактът, 
че тук присъстват уче-
ници от различни учили-
ща. Сътрудничеството, 
обменът на идеи, сблъсъ-
кът на концепции е това, 
което ни мотивира, 
това, което ни пали, 
това, което изгражда у 
нас допълнителни пред-
стави за подобряването 
ни. Така че вярвам, че след 
това събитие ще оста-
нете с преценка за това 
накъде ще продължите 
вие сами за себе си, като 
екип, като институция. 
Бъдете здрави“, посочи 
тя.

Кулминацията на юби-
лея на Спортното учи-
лище ще е атрактивен 
спектакъл в Културен 
дом НХК на 27 април. 
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Кметът Димитър Ни-
колов предлага Община 
Бургас да кандидатства за 
изграждане на изцяло ново 
училище и на още две нови 
учебни сгради. Процедура-
та, по която се открива 
възможност за това, е по 
Механизма за възстановя-
ване и устойчивост – „Из-
граждане на нови сгради на 
училища и детски градини“. 
Предложенията вече са 
входирани за разглеждане 
от Общинския съвет на 
предстоящата този месец 
сесия.

Новото бургаско учили-
ще ще бъде изградено в кв. 
„Крайморие“ и ще бъде 

филиал на ОУ „Александър 
Георгиев – Коджакафалия-
та“. Предвижда се на първи 
етап училището да разпо-
лага с 9 класни стаи, спе-
циализирани кабинети, 
физкултурен салон и плу-
вен басейн, зони за админи-
стративен и помощен 
персонал, обособени зони 
в дворното пространство 
и др. При необходимост 
има възможност капаци-
тетът му да бъде увеличен. 
Изграждането на новото 
училище в кв. „Крайморие“ 
ще даде възможност на 
учениците да не пътуват 
всеки ден и ще облекчи 
капацитета на училищата 
в центъра на града. За реа-
лизацията на обекта е 
предвиден терен, отреден 

за образователни цели, 
като се предвижда строи-
телството на новата 
сграда да се осъществи чрез 
процедура на инженеринг.

Останалите предложения, 
които ще бъдат подадени 
по процедурата, са свърза-
ни с изграждането на още 

две нови училищни сгради 
– на ОУ „Христо Ботев“ в 
квартал „Сарафово“ и ППМГ 
„Акад. Никола Обрешков“/
ПГРЕ „Георги С. Раковски“. 
Новата училищна сграда в 
кв. „Сарафово“ ще реши 
проблема с недостига на 
достатъчно свободни 

места за учениците там, 
като увеличи класните 
стаи и осигури възможност 
за преминаването им към 
едносменен режим на обу-
чение.

Община Бургас има и 
готов проект за нова сгра-
да в двора на ПГРЕ „Г. С. 
Раковски“ и ППМГ „Акад. 
Н. Обрешков“. Тя ще раз-
полага с нови 32 класни стаи, 
аудитория с възможност 
за самостоятелно използ-
ване, кътове на открито 
за социални контакти 
между учениците и спорт. 
Проектът предвижда още 
покрити площадки за тенис 
на маса, покрит велосипеден 
паркинг с възможност за 
зареждане на тротинетки, 
мултифункционални къ-

тове за почивка, открита 
площадка за отдих през 
междучасията и занимания 
на открито. Новата сгра-
да ще се използва от уче-
ниците и на двете училища 
и това ще даде възможност 
за преминаване на едносме-
нен режим на обучение на 
ПГРЕ „Г. С. Раковски“ и 
ППМГ „Акад. Н. Обрешков“.

Община Бургас ежегодно 
създава условия за по-пълен 
обхват на децата и учени-
ците, но техният брой в 
последните три години се 
увеличава. Само от 2015 
до 2021 г. са построени 
общо 10 пристройки към 
съществуващи училища 
или са реконструирани и 
изградени нови учебни 
сгради.

ОУ „Александър Георгиев – Коджакафалията“ с филиал в Крайморие

Знания. 24 ученици от 5 училища представиха свои есета

Областният управител проф. Мария Нейкова (първата вдясно) 
и началникът на РУО-Бургас (първата вляво) уважиха форума и 
пожелаха успехи на ученици и учители ФОТО: АВТОРЪТ

Темата на форума бе „Училище и спорт – цел без план остава 
само желание“

ФОТО: АВТОРЪТ



9320 от общо 27  515 
избиратели от община 
Айтос упражниха право-
то си на глас в 51 СИК на 
предсрочните парламен-
тарни избори на 2 април. 
Коалиция ГЕРБ-СДС пече-
ли убедително вота с 3060 
гласа, следвана от ДПС с 
втори резултат – 2876 
гласа. Трета политическа 
сила в Айтос е Коалиция 
ПП-ДБ с 1049 гласа. ПП 
„Възраждане“ вдига гласо-
вете и заема четвъртото 
място с 877 гласа. С 584 
гласа БСП държи петата 
позиция. „Български възход“ 
е получил одобрението на 
211 избиратели.

228 избиратели от 
общината – 2.41% са 
гласували с „Не подкрепям 
никого“. 560 – 5.93% са 
гласували за други партии. 
Избирателна активност 
а 2 април в община Айтос 
е била 34.64%, сочат да-
нните на РИК-Бургас.

Повече от половината 
гласували в неделя са 
избрали хартиената 

бюлетина

5064, или 53.62% от 
избирателите в община 
Айтос са дали вота си на 
2 април с хартиена бю-
летина. 4381 или 46.38% 
са гласували с машина.

Най-голям е процентът 
на гласувалите с машина, 
които са избрали „Не 
подкрепям никого“ – 
70.61%. Същият избор с 
хартиена бюлетина са 
направили 29,39%.

По партии, най-висок 
е процентът на гласува-
лите с хартиена бюле-
тина за ГЕРБ-СДС – 61.99%. 
С бюлетина за ДПС са 
гласували 60.95%, за БСП 
– 50.68%.

Най-много гласове с 
машина са подадени за 
„Възраждане“ – 68.53%, 
за Коалиция ПП-ДБ – 
64.44% и за „Български 
възход“ – 53.55%.

Кметът Васил Едрев: 
„Редовно правителство 

и бюджет – това са 
важните неща за 

общината. А общината 
– това са хората“

Кметът Васил Едрев 
гласува в 10 ч. в СИК 10 
с хартиена бюлетина. На 
въпроса на членовете на 
СИК: Защо?, градоначал-
никът отговори: „Защо-
то така гласува целият 
свят“.

„Гласувах за работещо 
Народно събрание. За ред 
и предвидимост! Хората 
трябва да знаят какво 
предстои да се случи в 
близко и по-далечно бъ-
деще. Това е важно за 
всеки един от нас. Зато-
ва призовавам граждани-
те на община Айтос да 
излязат и да упражнят 
правото си на глас.

На този вот хората 
имат избор – не само за 
кого, но и как да гласуват. 
Вярвам, че трябват ком-
промиси, за да се състави 
правителство след избо-
рите. Защото важните 

неща за общините са: 
редовно правителство 
и бюджет. А общината 
– това са хората. Това 
сме всички ние.

Гласувах за европей-
ското развитие на Бъл-

гария и Айтос.
И за възможността да 

реализираме още десетки 
проекти в града и селат“, 
заяви още градоначални-
кът.

НП

ГЕРБ печели предсрочните 
парламентарни избори в община Айтос

Второто място е за ДПС
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Вотът в община 
Айтос в проценти
Коалиция  
ГЕРБ-СДС – 32.40%

ПП ДПС – 30.45%

Коалиция  
ПП-ДБ – 11.11%

„Възраждане“ – 9.29%

Коалиция  
„БСП за България“ – 6.18%

„Български възход“ – 2.23%

Други партии  
и коалиции – 5.93%

БЛАГОДАРЯ ВИ, АЙТОЗЛИИ!
Скъпи приятели,
Благодаря Ви за подкрепата, 

защото тя дава смисъл на вся-
ка кауза! Благодаря за времето, 
което ми отделихте през 
последния един месец. За 
топлите пожелания, за 
искрената съпричастност!

Благодарна съм за 
позитивната енергия 
от срещите ни, за про-
блемите и радо-
стите, които ми 
споделихте.

Сърдечно бла-
годаря за префе-
ренциите и за това, 
че избрахте да гласу-
вате за Стабилна Бъл-
гария отново!

Надявам се да Ви вър-
на доверието с още усилия и работа като общински 
съветник от ГЕРБ!

Женя Пеева
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П О К А Н А

Управителният съвет на ЗКПУ „НАША ЗЕМЯ” – с. Черно-
град, уведомява всички член-кооператори, че на 22.04.2023 г. 
от 9.00 часа в стола на кооперацията в с.Черноград ще се 
проведе годишно-отчетно-събрание при следния:

Д Н Е В Е Н  Р Е Д :
1. Утвърждаване решенията на УС за приемане на нови 

член-кооператори и освобождаване на член-кооператори по 
тяхна молба.

2. Приемане и гласуване отчета на УС за 2022 г.
3. Приемане и гласуване на годишния финансов отчет за 

2022 г.
4. Приемане и гласуване заключението на КС за 2022 г.
5. Вземане на решение за разпределяне на печалбата за 2022 г.
6. Вземане на решения за извършване на разпоредителни 

сделки с недвижими имоти.
04.04.2023 г.    Управителен съвет
с .Черноград , обл. Бургас ЗКПУ„НАША ЗЕМЯ”с. Черноград

Кооперация “ВККЧЗС- АЕТОС“- гр. Айтос
гр. Айтос, ул. „Богориди“ № 6, тел./факс 0558 2 27 49

Email: vzka_aetos@mbox.contact.bg

П О К А Н А

На основание на чл.16, ал.1 от Закона за кооперациите (ДВ 
бр.13 от 11.02.2003 г.) и чл.21 и 22 от Устава на Кооперация 
“ВККЧЗС-АЕТОС“ гр. Айтос, Управителният съвет на коо-
перацията Ви кани на редовно Годишно отчетно събрание за 
2022 година, което ще се проведе на 21.04.2023 година (петък) 
от 17.30 часа в ресторант “Аетос“, гр. Айтос, ул. Гарова, 
при следния дневен ред: 

1. Утвърждаване на решения на Управителния съвет за 
приемане на нови и освобождаване на член- кооператори (по 
тяхна молба).

2. Отчетен доклад на Управителният съвет за 2022 г.
3. Отчетен доклад на Контролният съвет за 2022 г.
4. Проект на Решения на Общото събрание.
5. Приемане на годишният финансов отчет за 2022 г.
6. Доклад на мандатната комисия.
7. Вземане на решения от Общото събрание.

Материалите за Годишното отчетно събрание: 
– Баланс
– Отчет за приходите и разходите
– Отчет за паричния поток
– Отчет за собствения капитал
са на разположение на всеки член кооператор желаещ да се 

запознае с тях, в сградата на кооперацията на ул. „Богориди“ 
№ 6 в гр. Айтос от 10.04.2023 год.

При липса на кворум съгласно чл.17, ал.2 от Закона за коо-
перациите /ДВ бр.13/2003 год./ и чл.24, ал.2 от Устава на ко-
операцията, събранието ще се проведе един час по-късно 
независимо от броя на присъстващите член кооператори на 
същото място.

За справка тел./факс: 0558/ 2-27-49 и на адрес: гр. Айтос, 
ул. „Богориди“ № 6

20.03.2023 г.   Председател на К“ВККЧЗС-АЕТОС“
гр. Айтос   Дянко Дянков

П О К А Н А
За участие в ОС на ЗКПУ „Чукарка“

Управителният съвет на ЗКПУ „Чукарка” с.Чукарка уве-
домява всички член - кооператори, че на 22.04.2023 г. от 9:30 
часа в залата на Читалище „Наука“ с.Чукарка ще се проведе 
годишно отчетно – събрание при следния:

Д Н Е В Е Н  Р Е Д :
1. Приемане и гласуване отчета на УС за 2022 год.
2. Приемане и гласуване на годишния финансов отчет за 

2022 г.
3. Приемане и гласуване заключението на КС за 2022 год.
Съгласно чл.26 от Устава на кооперацията, поканата се 

разпространява чрез покани до член кооператорите, или чрез 
поставяне на видни места в населеното място, или чрез съ-
общение по местната радиоуредба, или чрез съобщение в 
районен или централен вестник.

Осигурен е транспорт от Автогара - Айтос от 9.30 часа.
Дата: 03.04.2023 г. Управителен съвет
с. Чукарка , обл. Бургас ЗКПУ „Чукарка” с. Чукарка

Важно съобщение за жителите на 
Емировския квартал

Във връзка с нерегламентираното изхвърляне на отпадъци 
в Емировския квартал, Община Айтос се обръща с апел към 
собствениците на гаражи, които в момента ги освобождават 
от съхраняваните в тях вещи.

Не изхвърляйте в контейнерите за битови отпадъци и до 
тях непотребни стари вещи, в т.ч. строителни материали, 
старо обзавеждане, гуми, дървен материал и др.

Използвайте лицензирани фирми, предоставящи кон-
тейнери за отпадъци. При необходимост и въпроси, об-
ръщайте се към еколога на община Айтос, ст. експерт 
Катя Иванова, на тел. 0897992321

Проектът „Укрепване на капаци-
тета на Община Айтос за предос-
тавяне на социални услуги“  се из-
пълнява по процедура чрез директно 
предоставяне на безвъзмездна фи-
нансова помощ  „BG05SFR002.-2.002 
“Укрепване на общинския капацитет“  
по програма „Развитие на човешки-
те ресурси“ 2021-2027   финансирана 
от Европейски социален фонд плюс.

Проектът е на стойност  88 811.00 
лв.. Изпълнението на дейностите по 
проекта започна от 01.04.2023 г. Сро-
кът на изпълнението му е 24 месеца.

Проектът включва две дейности:
Дейност 1. Наемане и обучение на 

персонала, необходим за изпълнение 
на задълженията и отговорностите 
на общините по ЗЛП/ЗХУ, както и 
по ЗСУ в частта, свързана с насоч-
ването от общините за ползване на 
социални услуги 

Дейност 2. Подготовка и изпъл-
нение на дейностите за укрепване 
на общинския капацитет на община 
Айтос, която включва следните под 
дейности: 

2.1. Подготовка за обезпечаване 
правомощията на общините по ЗСУ, 
ЗХУ и ЗЛП и създаване на работни 
места (фронт-офис);

2.2. Изготвяне на анализ от по-
требностите от социални услуги;

2.3. Провеждане на разяснително-
информационни кампании;

За да бъдат реализирани целите 
на проекта Община Айтос ще съз-
даде централизирана точка - фронт-
офис в Общински център за социал-
ни и здравни услуги. Ще бъдат 
назначени и служители /двама соци-
ални работници/, които да работят 
в създадения фронт-офис като ро-
лята и отговорностите им ще 

включват дейности, свързани с 
отговорностите на общините по 
Закана за социалните услуги за на-
сочването за ползване на социални 
услуги. Ще бъдат обучени и ще по-
вишат своите компетенции 15 
служители на Общински център за 
социални и здравни услуги /ОЦСЗУ/. 

Ще бъде изготвен анализ и проуч-
вания в сферата на социалните ус-
луги. Ще се разпространи информация 
сред целевите групи и заинтересова-
ните страни в общността.

Очаквани резултати : 
Ремонтирано и оборудвано поме-

щение -  фронт офис  с две работни 
места в ОЦСЗУ.

Повишен капацитет на служите-
лите на ОЦСЗУ -15 лица.

Изготвен анализ за потребности-
те от социални услуги в Община 
Айтос.

Проект BG05SFPR002-2.002-0104-С01 „Укрепване на капацитета на Община Айтос за предоставяне на социални 
услуги“, Процедура BG05SFPR002-2.002 „Укрепване на общинския капацитет“, финансирана от Европейски социа-

лен фонд плюс, чрез Програма „Развитие на човешките ресурси“ 2021-2027

Проект 
„Укрепване на капацитета на Община Айтос за предоставяне на социални услуги“

БРАНИМИРА НИКОЛОВА

Младши посланиците 
на Европейския пар-
ламент от СУ „Хрис-

то Ботев“, Айтос са побе-
дители в Първия национален 
конкурс, организиран за 
училищата посланици на 
Европейския парламент 2022 
– 2023. Айтоските младежи 
ще имат възможност да 
участват на „Евроскола“ и 
да посетят Европейския 
парламент в Страсбург на 
23 май т.г.

Бюрото на Европейския 
парламент в България про-
веде национален конкурс за 
училища посланици, за да 
популяризира дейността 
на европейските институ-
ции сред по-широк кръг 
ученици и да събуди инте-
реса им към европейските 
теми. Конкурсната задача 
беше училищата да органи-
зират съвместна дейност 
с едно или повече училища 
от България или друга дър-

жава членка на ЕС, които 
не участват в Програмата 
за училища − посланици на 
ЕП.

Кандидатурата на Сред-
но училище „Христо Ботев“, 
Айтос включваше осъщест-
вяването на дейности с пет 
училища - ОУ „Атанас 
Манчев“ - Айтос, ОУ „Хрис-
то Ботев“ - село Пирне и 
училища от Италия, Испа-
ния и Турция. Посланиците 
разработиха презентации 
за Европа и ЕС, за ЕП и ев-
ропейските институции, 
брошура за Програмата и 
викторина в Кahoot, стар-
тираха кампания за изра-
ботване на моливници от 
рециклирани метални кутии.

Общо 14 училища се 
включиха в конкурса. Тех-
ните дейности бяха оценя-
вани от жури, съставено 
от членове на Бюрото на 
Европейския парламент и 
обучителите по Програма-
та. Сред критериите за 
оценка бяха доколко дей-

ността е спомогнала за 
засилване на интереса към 
работата на Европейския 
парламент и по-доброто 
разбиране на европейските 
ценности, какъв отзвук е 
предизвикала, до каква сте-
пен учениците са били 
въвлечени в провеждането 
ѝ и до колко души е дости-
гнало посланието на посла-
ниците.

Голям успех за младши посланиците на ЕП 
от СУ „Христо Ботев”, Айтос

Професионална гимназия по селско 
стопанство „Златна нива“, град Айтос
Айтос, ул. „Славянска“ №50, e-mail: 200114@edu.mon.bg, тел.0888206682

ОБЯВА
ПГСС „Златна нива“  гр. Айтос, ул. “Славянска“ № 50, при-

ема оферти за ремонт на физкултурен салон.
Офертите се получават в запечатани, непрозрачни пли-

кове до 16:00 часа на 12.04.2023 г.
Оглед на обекта- всеки работен ден от 08:00 до 16:30 часа.
За допълнителна информация- тел: 0888/206682
Директор: /п/ Т. Чакъров

„АЙТОС-
АВТОТРАНСПОРТ“ 

ЕООД - град Айтос
Търси да назначи шо-

фьор за Автогарата, 
механик за Годишни 
технически прегледи и 
монтьор.

Повече информация 
на тел. 0879 29 77 22
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В рамките на Образо-
вателната програма 
„Съдебната власт – 

информиран избор и граж-
данско доверие. Отворени 
съдилища и прокуратури“, 
ученици от Х и ХІ клас на 
СУ „Христо Ботев“ - Айтос 
с ръководител Николай 
Димитров, на 3 април има-
ха интересна среща със 
съдия Мария Джанкова. 

Статутът на магист-
ратите и представянето 
на професиите съдия, про-
курор и следовател беше 
темата на разговор с гим-
назистите в съдебната 
зала на Районен съд – Айтос. 
Съдия Джанкова подробно 
обясни кои хора са магист-
рати, какви са образова-
нието и функциите им. И 
покани доброволци, които 
да облекат черната тога 
на съдията и червената – на 
прокурора. Като пред общо 
събрание на магистрати 
средношколците произне-
соха тържествена клетва.

Младите хора научиха 
още кои от делата са на-
казателни и кои – граждан-
ски. Интересно за младеж-
ката аудитория беше и 

съдебното дело, с форма на 
разглеждане – споразумение. 
Гимназистите видяха как 
на живо изглежда работата 
на съдията и прокурора в 
един процес с внесено спо-
разумение, като преди 
това се запознаха с обви-
нението – млад мъж шофи-
рал след употреба на нар-
котични вещества, а освен 
това е и неправоспособен 
водач на МПС.

„Мисля, че това дело би 
било поучително за вас, 
предвид отговорността 
на всеки водач към околни-
те и самия себе си“, заяви 
съдия Джанкова преди на-
чалото на съдебния процес.

Прокурор Живка Ман-
гърова пък показа на уче-
ниците споразумението 
и обясни, защо това е 
по-облекчен вид за реша-
ване на делото. Появи се 
и обвиняемият, който 
потвърди пред съдия 
Джанкова, че не желае де-
лото да се гледа по общия 
ред с разпит на свидетели 
и участие н експерти. 
Стана ясно, че не е крими-
нално проявен, съдействал 
е за разкриване на обек-
тивната истина и има 
добри характеристични 
данни. Наложено му беше 
наказание – 4 месеца лиша-
ване от свобода. Поради 

чистото му съдебно ми-
нало наказанието беше 
отложено, при изпитате-
лен срок от 3 години. 
„Идеята на законодателя 

е, при лица с чисто съдеб-
но минало, какъвто е слу-
чаят, на подсъдимия да не 
се налага ефективно нака-
зание, ако в изпитателния 
срок от 3 години, той не 
извърши друго деяние, за 
което да бъде санкциониран 
с лишаване от свобода“, 
обясни пред учениците 
съдия Мария Джанкова.

С оглед наложеното 
наказание, мярката за не-
отклонение – подписка, да 
бъде отменена, поиска 
прокурор Мангърова. И 
адвокат Борислав Янков, 
защитник на подсъдимия, 
настоя пред съдията мяр-
ката да бъде отменена. 

Съдът се оттегли на съве-
щание и одобри постигна-
тото споразумение между 
държавното обвинение, 
подсъдимия и защитника 
му.

Учениците бяха впеча-
тлени, зададоха много въ-
проси, свързани със съдеб-
ното дело и с професиите 
на съдията, прокурора и 
следователя. Питаха и за 
възможностите обвиня-
емият да се сдобие със 
свидетелство за правоуп-
равление. Оказа се, че той 
ще може да шофира в мо-
мента, в който получи 
шофьорска книжка.

НП

Съдия Джанкова с поучително съдебно 
дело пред гимназисти в РС-Айтос
По Образователна програма „Съдебната власт – информиран избор  

и гражданско доверие. Отворени съдилища и прокуратури“

Община Айтос
ОБЯВА

Община Айтос обявява, че с Решение № 
545/30.03.2023г. на Общински съвет –Айтос е 
удължен срокът за подаване на документи за 
участие в конкурс за избор на управител на 
общинското търговско дружество „Многопро-
филна болница за активно лечение” ЕООД, гр.
Айтос, определен в т.6  от Решение № 514/26.01.2023г. 
на общински съвет-Айтос, с 15 календарни  дни. 

 Място и срок за подаване на документите 
за участие в конкурса - в Центъра за админи-
стративно обслужване, ул. „Цар Освободител” 

№3 в 15-дневен срок от датата на публику-
ване на обявата за удължаване на срока. Ако 
последният ден от срока е неприсъствен, срокът 
изтича в първия следваш присъствен ден.

Дата, час и място на провеждане на конкур-
са –Конкурсът ще се проведе в първия работен 
ден, след изтичане на срока за  подаване на заяв-
ленията за участие в сградата на общинска 
администрация. Ако денят е неприсъствен, 
конкурсът ще се проведе в първия следващ при-
съствен ден.

ВАСИЛ ЕДРЕВ
Кмет на Община Айтос

П О К А Н А

На основание чл.16 от ЗК, Управителният 
съвет на ЗКПУ „Единство“– гр. Айтос в съ-
ответствие с решението си от 22.03.2023 
година, свиква Годишно отчетно събрание на 
кооперацията, което ще се проведе на 22.04.2023 
г. от 10.00 часа в Залата на Община Айтос 
при следния дневен ред: 

Д Н Е В Е Н   Р Е Д:
1. Приемане и освобождаване на член- коо-

ператори- докл. председателя на УС.
2. Отчетен доклад за дейността на УС и 

приемане на годишния финансов отчет- докл. 
председателя на УС.

3. Отчетен доклад за дейността на КС- 
докл. председателя на КС.

4. Избор на одитор за заверка на ГФО за 2023 
година.

5. Вземане на решения от ОС, с което се 
упълномощава председателя на кооперацията 
и членовете на УС, за сключване на договори 
за кредити с Държавен Фонд „Земеделие“, 
Разплащателна Агенция, юридически и физи-
чески лица и други видове договори, свързани 
с дейността на кооперацията, за закупуване 
на земеделска земя и ДМА.

6. Общото събрание упълномощава пред-
седателя на кооперацията да сключва дого-
вори за наем или аренда със срок по- вече от 
една година.

7. Текущи.
При липса на кворум, събранието ще се 

проведе един час по- късно на същото място 
и при същия дневен ред.

УС на ЗКПУ „Единство“- гр. Айтос

На основание чл.16, ал.1 от 
Закона за кооперациите, във 
връзка с чл.26, ал.1 и 2 от Ус-
тава на кооперацията, Упра-
вителния съвет на ЗКПУ 
„МЪГЛЕН“ с. МЪГЛЕН

СВИКВА Годишно Отчет-
но Събрание на кооперацията, 
което ще се проведе на 29.04.2023 
год. от 09:00 часа в ЧИТАЛИ-
ЩЕТО на с. МЪГЛЕН при 
следния:

Д Н Е В Е Н   Р Е Д
1. Приемане и освобожда-

ване на член- кооператори. 
(Док: Мариян Пеев)

2. Доклад на УС на ЗКПУ 
„Мъглен“ с. Мъглен за 2022 год. 
(Док: Мариян Пеев)

3. Приемане на Годишния 
Финансов Отчет за 2022 год. 

на ЗКПУ „Мъглен“ с. Мъглен 
(Док: Иванка Димитрова)

4. Заключение на КС по 
Отчета на УС, Годишния 
счетоводен отчет и доклад 
за контролната дейност през 
2022 год. (Док: Контролния 
съвет)

5. Освобождаване от от-
говорност на председателя 
на кооперацията, и членовете 
на УС и КС за дейността им 
през 2022 год. (Док: Мариян 
Пеев)

6. Вземане на решение от 
Общото Събрание като упъл-
номощава УС и Председателя 
на кооперацията за сключва-
не на договори за сделки и 
кредити с ДФЗ, Разплащател-
на агенция, Банки, Юридически 

и физически лица и други, за 
Закупуване на земя и ДМА, 
включително и срещу ипоте-
киране на недвижими имоти. 
Да учредява обезпечения по 
кредити със залози и ипотеки 
с ДМА. (Док: Мариян Пеев)

7. Избор на одитор за за-
верка на ГФО за 2022 г.

При липса на кворум, на 
основание чл.17, ал.2 от ЗК 
събранието ще се проведе един 
час по- късно от 10:00 часа, на 
същото място и при същия 
Дневен ред, независимо от 
броя на присъстващите член- 
кооператори.

УС на ЗКПУ „МЪГЛЕН“ с. 
МЪГЛЕН

Телефон за връзка: 05536/ 
2288

ПОКАНА ЗА СВИКВАНЕ НА ОБЩО СЪБРАНИЕ 
НА СДРУЖЕНИЕ С НЕСТОПАНСКА ЦЕЛ „МЕСТНА ИНИЦИАТИВНА ГРУПА – АЙТОС“

ЕВРОПЕЙСКИЯТ ЗЕМЕДЕЛСКИ ФОНД ЗА РАЗВИТИЕ НА СЕЛСКИТЕ РАЙОНИ 
ЕВРОПА ИНВЕСТИРА В СЕЛСКИТЕ РАЙОНИ

СНЦ „МЕСТНА ИНИЦИАТИВНА ГРУПА – АЙТОС”

Уважаеми дами и господа,
На основание чл.26, ал.1 от ЗЮЛНЦ, съглас-

но свое протоколно Решение и в изпълнение на 
изискванията на чл.28, ал.1 , във връзка с чл.27, 
ал.1 от Устава на СНЦ „МИГ – Айтос”, Упра-
вителният съвет на сдружението  кани 
членовете му на Общо събрание на СНЦ „МИГ 
–  Айтос”, както следва:

) Дата – 22.04.2023 г.(събота); 
) Начален час: 9:30 часа.;
) Място : конферентната зала на СНЦ 

„МИГ-Айтос“, находяща се в съседство на 
офиса на Сдружението  на ул. „Васил Левски“ 
№2, ет. 2, гр. Айтос

ПРИ СЛЕДНИЯ ДНЕВЕН РЕД:
1. Обсъждане и приемане на Доклада/отчета 

за дейността  на Управителния съвет на СНЦ 
„МИГ – Айтос” за 2022г.;

2. Обсъждане и приемане на Годишен доклад 

по чл.40, ал.2  от ЗЮЛНЦ за дейността на СНЦ 
„МИГ – Айтос” за 2022г.;

3. Обсъждане и приемане на Годишния фи-
нансов отчет за 2022г. на СНЦ „МИГ – Айтос”;

4. Вземане на решение за утвърждаване на 
Бюджет за 2023 г.;

5. Разни.
При липса на кворум, на основание чл.27 от 

ЗЮЛНЦ и чл.30 от Устава на сдружението, съ-
бранието ще се проведе на същия ден, от 10:30 
часа, на същото място, при същия дневен ред, 
независимо от броя на присъстващите членове.

Забележка: Материалите по Дневния ред на 
Общото събрание, можете да получите по ел. 
поща или  в офиса на МИГ: гр.Айтос, ул.» Васил 
Левски» No2,  в часовете от 10.00ч. до 16.00ч.

ПРЕДСЕДАТЕЛ НА УС НА СНЦ „ МИГ-АЙТОС:
/СТОЯН СТОЯНОВ/

ЗКПУ „МЪГЛЕН“ с. МЪГЛЕН
П О К А Н А
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Общински пролетен празник на младостта и 
фолклора – „От Цветница до Гергьовден 2023“
В следобедните часове на 

6 април Айтос беше 
сцена на големия тра-

диционен общински пролетен 
празник „От Цветница до 
Гергьовден 2023“. Стотици-
те деца в разноцветни носии, 
игривите ритми и пролет-
ното настроение превърнаха 
в събитие фолклорното 
състезание. 

В общинския фолклорен 
празник участваха предста-
вителни групи от училища-
та и НЧ „Васил Левски 1869“ 
– Айтос. Преди старта на 
младата танцова и песенна 
надпревара, участниците се 
подредиха за обща снимка с 
кмета Васил Едрев, под чийто 
патронаж се проведе съби-
тието.

Пролетното надпяване и 
надиграване се провежда от 
близо две десетилетия и е 
свързано с пролетните праз-
ници Цветница, Лазаровден, 
Великден и Гергьовден. Целта 
е да бъдат съхранени за поко-
ленията стародавните на-
родни традиции, да се опази 
и обогати националното 
танцово и песенно културно 
наследство.

Организатори на празника 
са Община Айтос и НЧ „Васил 
Левски 1869”. 

Изпълненията на младите 
участници от общината 

бяха оценявани от бургаско 
жури в състав Димитър Тонев, 
художествен ръководител и 
хореограф на фолклорен ан-
самбъл „Атанас Манчев“ – 
Бургас, Цвета Кехайова – му-
зикален педагог и Павлина 
Къстева – хореограф.

Успоредно с големия про-
летен празник се проведоха 
и няколко конкурса – за обре-
ден хляб, за великденско яйце 
и великденско дърво, момин-
ска китка или кумичен венец. 
Имаше и ревю-конкурс за 
лазарска носия. Експонатите 
от конкурсите бяха подре-
дени на изложба във фоайето 
на читалището. 

Обредни групи предста-
вяха обичаи от пролетния 

празнично-обреден календар, 
изявяваха се певчески и тан-
цови групи от всички учили-
ща. Участниците се състе-
заваха в три възрастови 
групи – начален, среден и горен 

курс. По регламент, акцентът 
беше поставен върху тради-
ционната форма на изпълне-
ние. Организаторите имаха 
още едно изискване – песните 
да не са включени в задължи-

телната програма на учеб-
ниците по музика.

Конкурсът е неизменна 
част от културния календар 
и е сред най-красивите праз-
ници, които Общината ор-

ганизира през годината. 
„Най-важната цел е не да си 
победител на всяка цена. По-
важно е децата да се докоснат 
до българския фолклор по 
този неповторим начин. Да 
се почувстват горди, че носят 
традицията и я продължават. 
Поздравявам Община Айтос, 
че продължава в годините 
този красив празник на мла-
достта и красотата“, ко-
ментира за НП Цвета Кеха-
йова.

За участието си всеки 
получи грамота, а победите-
лите в конкурсите – награди, 
осигурени от Община Айтос. 
Водещ на празника беше Ла-
зарина Янчева.

НП

КРАСИМИРА СОТИРОВА

С приликите и разли-
ките във видовете из-
речения в турския и 
българския език се запоз-
наха учениците по 
време на открит урок 
в ОУ „Св. св. Кирил и 
Методий“ в село Кара-
георгиево.

В училището в село 
Карагеоргиево над 90% 
от децата са билингви. 
Техният майчин език е 
турският и всяка сед-
мица имат факулта-
тивни часове по турски 
език. В тази връзка в ОУ 
„Св. св. Кирил и Мето-
дий“ се проведе и открит 
урок за нови знания по 
майчин език. Присъст-
ваха преподаватели по 
турски език от областта, 
експертът по чужди 
езици от РУО Бургас 
Жанета Димитрова и 
кметът на село Караге-
оргиево Метин Латифов. 

Чрез презентации, 
изготвени от препода-
вателите по турски и 
български език в учили-
щето, учениците се 
запознаха със синтак-
тичните особености 
на двата езика. Урокът 

приключи с викторина, 
подготвена от самите 
ученици. Тези, които се 
справиха отлично с 
поставените задачи 
получиха награди и от-

лични оценки. Гостите 
поздравиха учениците 
и учителите за доброто 
представяне и им поже-
лаха да бъдат все така 
мотивирани.

Бинарен урок в ОУ „Св. св. Кирил 
и Методий“,  Карагеоргиево 

НА 7 АПРИЛ

„Да направим добро!“ – читалището в Пирне 
с великденски благотворителен базар
ЯНКА САВОВА

И тази година, по тради-
ция, НЧ „Пробуда 1925“ село 
Пирне и Пенсионерският 
клуб организират Великден-
ски благотворителен базар. 
За голяма наша радост, тук 
при нас ще бъдат и нашите 
приятели от Дом за възраст-
ни хора – гр. Айтос. С огромно 
желание, с много любов, 
топлина и от сърце, техни-
те сръчни ръце изработиха 
прекрасни сувенири, които 
ще внесат топлина във все-
ки дом.

Няколко седмици наред, 
заедно с лъчезарната Лилия 
Николова, с много хъс и идеи 
те работиха усърдно по 
проекта, който заедно ре-
шихме да осъществим. База-
рът ще се проведе на 7 април, 
петък, от 11.00 часа във 
фоайето на читалището.

Каузата, която ни обеди-
ни, е под мотото „Да напра-
вим добро“. Всички събрани 

средства ще бъдат дарени на 
Дом за стари хора – гр. Айтос. 
Седмица преди големия хрис-
тиянски празник – Великден, 
каним всички, които желаят 
да подкрепят каузата ни, да 
посетят благотворителния 
базар и заедно да внесем лъч 
надежда и празнична светли-
на за възрастните хора, ос-
танали сами по пътя на 

живота си.
Дейците на читалището 

в Пирне гостуват с подаръ-
ци в Дома на всеки христи-
янски празник. Винаги сме 
следвали принципа: „Всичко 
изработено от нас – всичко 
събрано за тях!“ И след всяка 
вълнуваща среща с хората на 
преклонна възраст в душите 
ни бушуват смесени чувства.

Традиционната снимка преди старта на празника 2018 г. ФОТО: АРХИВ НП

Част от изложбата с експонати от конкурсите 2019 г.
ФОТО: АРХИВ НП

Пролетен 
празник 2022 г.
ФОТО: АРХИВ НП

Екипът на 
Янка Савова 

подготвя 
благотвори-

телен базар за 
Дома на всеки 

християнски 
празник

ФОТО: 
ЧИТАЛИЩЕ – ПИРНЕ
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Гражданско сдру-
жение „Елпида“ 
организира първото 
по рода си в Созопол 
събитие „В търсе-
не…на Великден-
ското яйце“. То ще 
се проведе на 8 април 
2023 г. от 10:30 ч. в 
градската градина. 
Участие могат да 
вземат всички деца, 
като не е необхо-
димо предварител-
но записване. 

Заповядайте да 
се забавляваме за-
едно! Очакват ви 
много изненади, 
игри с аниматори 
и награди!

Пореден успех за 
спортистите от Черноморец

Статуя на бележит 
художник ще бъде 

поставена в Созопол

Пролетна залесителна акция

Благотворителна инициатива навръх Цветница
Навръх най-пъстрия ден в 

годината – Цветница, Общи-
на Созопол организира бла-
готворителен базар за жите-
лите и гостите на града.

В него ще се включат 
неправителствени органи-
зации, родителски насто-
ятелства и представите-
ли на местния бизнес, като 

всеки от тях ще обяви своя 
лична кауза, която ще бъде 
подпомогната с набраните 
средства.

На традиционния базар, 
който тази година се про-
вежда под мотото „Подай 
ръка. Дари любов“, ще бъдат 
представени кулинарни 
изкушения и ръчно израбо-

тени сувенири, които да 
изпъстрят празничния ден.

За доброто настроение 
на присъстващите ще се 
погрижи оркестър „Жарава“.

Цветният благотвори-
телен базар ще се проведе 
на 9 април 2023 г. (неделя) 
от 11.00 ч. на площад „Хан 
Крум“, гр. Созопол.

С поредица от иници-

ативи ОП „Общински 

гори и озеленяване“ 

отбеляза своя професиона-

лен празник - Седмица на 

гората. Тази година акцент 

се поставя върху приобща-

ването на подрастващите 

към проблемите по опазва-

не на природата чрез ме-

тодите на горската педа-

гогика.

Продължава на стр. 4

Тази година събитията в цялата страна се 
провеждат под мотото „Довери се на лесовъда“

Отбелязваме Седмица на гората
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ОБЩИНА СОЗОПОЛ ОБЩИНА СОЗОПОЛ ОБЩИНА СОЗОПОЛ

О Б Я В А

На основание чл. 80 от Наредба за реда за придобиване, управление 
и разпореждане с общинска собственост, и във връзка с изпълнение на 
Решение № 970 от Протокол № 38/28.02.2023 г., на Общински съвет 
Созопол, съгл. решение по т. 1 от Протокол №19/31.03.2023 г. на Комисия 
чл.59, ал.6 от НРПУРОС, назначена със Заповед № 8-Z-265/18.02.2020 
г. и Заповед № 8-Z-599/19.05.2021 г. открива процедура за провеждане 
на публично оповестен конкурс за отдаване под наем на едноетажен 
обект с височина до 3 м. – Обект №7 – хранителен магазин, с площ 
80.00кв.м (осемдесет квадратни метра), разположен в поземлен имот 
с идентификатор 67800.505.168, находящ се в гр.Созопол, пл.“Хан 
Крум“, целият с площ 3 415 кв.м./три хиляди четиристотин и пет-
надесет квадратни метра/, с трайно предназначение – урбанизирана 
и НТП – за друг вид озеленени площи, идентичен с УПИ IV – за 
озеленяване в кв.147 по плана на гр. Созопол 

Начална конкурсна месечна наемна цена– 1 530,00 лв (хиляда 
петстотин и тридесет лева) без ДДС 

Размер на депозита за участие в процедурата – 153,00 лв. (сто 
петдесет и три лева).

Цена на тръжната документация – 20,00лв. (двадесет лева) без ДДС.
Срок за отдаване под наем – 1 (една) година.
Начин на плащане – предложената наемна цена за първия месец 

се заплаща преди подписване на договора като се прихваща депозитът 
за участие в конкурсната процедура. Заплащането на наемната цена за 
следващите месеци се внасят до 10/десето/число всеки следващ месец 
на срока по договора.

Депозитът се внася по банкова сметка на община Созопол при 
„ЦЕНТРАЛНА КООПЕРАТИВНА БАНКА“ АД– IBAN BG41 CECB 9790 
3379 9626 02.

Изисквания към кандидатите: да са физически лица или търговци 
по смисъла на чл.1 от Търговския закон; да не са в производство по 
ликвидация или несъстоятелност.

Документи за участие в конкурса се закупуват от касата в Центъра 
за Административно информационно обслужване находящ се в Адми-
нистративната сграда на Община Созопол – пл. „Хан Крум” № 2 от 
всеки работен ден от 8.30ч. до 16.00ч., но до 12.00ч. на 24.04.2023 г.

Предложения за участие в конкурсната процедура се подават 
лично от кандидатите или от техни упълномощени представители в 
запечатани непрозрачни пликове, с ненарушена цялост всеки работен 
ден в Центъра за Административно информационно обслужване находящ 
се в Административната сграда на Община Созопол – пл. „Хан Крум“, 
№ 2 до 17:15 часа на 24.04.2023 г. Върху плика се отбелязват името 
на участника и предмета на конкурса.

Оглед ще се извършва всеки работен ден с представител от Община 
Созопол от 10.00 до 12.00 часа след предварителна заявка и закупена 
конкурсна документация до изтичане на крайния срок за подаване на 
офертите.

 Конкурсът ще се проведе на 25.04.2023 г. от 14:00 часа в сградата 
на община Созопол в съответствие с описаните тук и утвърдени от кмета 
на община Созопол условия.

Спечелилият конкурса в 14-дневен срок от връчване на заповедта за 
определяне на наемател внася по сметка на община Созопол предло-
жената наемна месечна цена, като се прихваща внесеният депозит за 
участие. В случай, че той не направи това, кметът на община Созопол 
със заповед ги обявява за декласирани и внесените депозити за участие 
не се възстановяват, а за спечелил се обявява участникът, класиран на 
следващо място.

Допълнителна информация: тел.0550/25772; 0550/25771

ТИХОМИР ЙОРДАНОВ ЯНАКИЕВ
Кмет на община Созопол

О Б Я В А

На основание чл.58 от Наредба за реда за придобиване, управление и 
разпореждане с общинска собственост на Община Созопол, във връзка 
с изпълнение на Решение № 897 от Протокол №36/07.12.2022 г., на 
Общински съвет Созопол съгл. Решение по т.3 от Протокол №15/12.01.2023 
г. на Комисия чл.59, ал.6 от НРПУРОС /назначена със Заповед № 8-Z-
265/18.02.2020г. на Кмета на Община Созопол/, открива публичен търг 
с тайно наддаване за отдаване под наем на недвижим имот – частна 
общинска собственост, представляващ: ПИ с идентификатор 61042.13.38 
(ЕКАТТЕ – шестдесет и една хиляди и четиридесет и две, кадастрален 
район – тринадесет, поземлен имот – тридесет и осем), с площ 2 
049 кв.м (две хиляди четиридесет и девет квадратни метра), ТПТ: 
„Земеделска“, НТП: „Изоставена орна земя“, с местонахождение: 
общ. Созопол, с. Равадиново, местност „Халваджи дол“, по КККР 
одобрени със Заповед РД-18-55/29.09.2015 год. на изпълнителния 
директор на АГКК – гр. Бургас, при граници и съседи на имота: 
61042.13.52, 61042.14.60, 61042.13.22, 61042.13.37.

Начална тръжна годишна наемна цена на имота е в размер на 
310,00 лв. (триста и десет лева)

Стъпка за наддаване – 5% от началната тръжна цена в размер на 
15,50 лв. (петнадесет лева и петдесет стотинки).

Размер на депозита за участие в процедурата – 31,00 лв. (тридесет 
и един лева) – 10% от началната тръжна цена.

Депозитът се внася по банкова сметка на община Созопол при 
„ЦЕНТРАЛНА КООПЕРАТИВНА БАНКА“ АД– IBAN BG41 CECB 9790 
3379 9626 02

Цена на тръжната документация – 20.00 лв. (двадесет лева) без ДДС.
Документи за участие се закупуват от касата в Центъра за Админи-

стративно информационно обслужване находящ се в Административната 
сграда на Община Созопол – пл.”Хан Крум” № 2, всеки работен ден, 
но до 12.00 ч. на 24.04.2023 год.

Право на участие имат физически и юридически лица, които 
нямат непогасени данъчни задължения към Община Созопол, не 
са в процедура по ликвидация или обявяване в несъстоятелност 
(за ЕТ и ЮЛ).

Предложения за участие в тръжната процедура се подават лично 
от кандидатите или от техни упълномощени представители в запечатани 
непрозрачни пликове, с ненарушена цялост всеки работен ден в Центъра 
за Административно информационно обслужване находящ се в Ад-
министративната сграда на Община Созопол – пл. ”Хан Крум” № 2 
до 17.15 часа на 24.04.2023 год. Върху плика се отбелязват името на 
участника и цялостното наименование на обекта. В плика с предложението 
за участие се представят всички изискуеми от тръжната документация 
документи. Към момента на подаване на предложението се представя копие 
от документа, доказващ внасянето на депозита. В плика се прилагат и 
документи, установяващи представителната власт на упълномощеното лице.  
Спечелилият търга в 14-дневен срок от връчване на заповедта за обявя-
ване на резултатите внася по сметка на Община Созопол, предложената 
от него цена увеличена с местен данък и административна такса с 
включено ДДС, като от нея се прихваща внесеният депозит за участие.

Оглед се прави от участник закупил тръжна документация в определен 
от общинската администрация ден и час в срока определен по-горе след 
предварителна заявка, тел. за контакти: 0550 / 25772.

Търгът ще се проведе на 25.04.2023 год. от 14:15 часа в сградата на 
Община Созопол в съответствие с описаните тук и утвърдени от Кмета 
на Община Созопол условия.

Допълнителна информация: тел.0550/ 25772. 

ТИХОМИР ЙОРДАНОВ ЯНАКИЕВ
Кмет на община Созопол

О Б Я В А

На основание чл.59, ал.7 от Наредба за реда за придобиване, 
управление и разпореждане с общинска собственост на община Со-
зопол, и във връзка с изпълнение на Решение № 832 от Протокол 
№33/29.09.2022 год. на Общински съвет – гр. Созопол, съгласно 
Решение по т. 2 от Протокол № 13/18.10.2022 год. на Комисия чл. 59, 
ал.6 от НРПУРОС, назначена със Заповед № 8-Z-265/18.02.2020 год. на 
Кмета на община Созопол, открива публичен търг с тайно наддаване за 
продажба на недвижим имот – частна общинска собственост, предста-
вляващ: ПИ с идентификатор 63029.501.9592 (ЕКАТТЕ – шестдесет и 
три хиляди и двадесет и девет, кадастрален район – петстотин и 
едно, поземлен имот – девет хиляди петстотин деветдесет и две), 
с площ 589 кв.м. (петстотин осемдесет и девет квадратни метра), 
с местоположение: общ. Созопол, с. Росен, с ТПТ: „Урбанизирана“ и 
НТП: „Ниско застрояване (до 10m.)“, по КККР, одобрени със Заповед 
РД-18-56/29.09.2015 год. на изпълнителния директор на АГКК, при 
граници на имота: 63029.501.9594, 63029.501.9609, 63029.501.9593, 
63029.501.9575, 63029.501.9591.

Начална тръжна продажна цена да се ползва одобрената пазарна 
оценка, изготвена от лицензиран оценител в размер на 24 200,00 лв. 
(двадесет и четири хиляди и двеста лева).

Стъпка за наддаване 1 210,00 лв. (хиляда двеста и десет лева) 
-5% от началната тръжна цена.

Размер на депозита за участие в процедурата – 2 420,00 лв. (две 
хиляди четиристотин и двеста лева) – 10% от началната тръжна цена. 

Депозитът се внася по банкова сметка на община Созопол при 
„ЦЕНТРАЛНА КООПЕРАТИВНА БАНКА“ АД – IBAN BG41 CECB 9790 
3379 9626 02.

Цена на тръжната документация – 48,40 лв. (четиридесет и осем 
лева и четиридесет стотинки) без ДДС.

Документи за участие се закупуват от касата в Центъра за администра-
тивно и информационно обслужване, находящ се в Административната 
сграда на Община Созопол – площад ”Хан Крум” № 2, всеки работен 
ден, но до 12:00 ч. на 24.04.2023 год.

Право на участие имат физически и юридически лица, като ЕТ 
и ЮЛ не трябва да са в процедура по ликвидация или обявяване 
в несъстоятелност.

Предложения за участие в тръжната процедура се подават лично 
от кандидатите или от техни упълномощени представители в запечатани 
непрозрачни пликове, с ненарушена цялост всеки работен ден в Цен-
търа за административно и информационно обслужване находящ 
се в Административната сграда на Община Созопол – площад ”Хан 
Крум” № 2 до 17.15 часа на 24.04.2023 год. Върху плика се отбелязват 
името на участника и цялостното наименование на обекта. В плика с 
предложението за участие се представят всички изискуеми от тръжната 
документация документи. Към момента на подаване на предложението 
се представя копие от документа, доказващ внасянето на депозита. В 
плика се прилагат и документи, установяващи представителната власт 
на упълномощеното лице. 

 Спечелилият търга, в 14-дневен срок от връчване на заповедта за 
обявяване на резултатите, внася по сметка на Община Созопол, пред-
ложената от него цена увеличена с местен данък, с включено ДДС, като 
от нея се прихваща внесеният депозит за участие.

Оглед се прави от участник закупил тръжна документация в определен 
от общинската администрация ден и час в срока определен по-горе след 
предварителна заявка, тел. за контакти: 0550 / 25772.

Търгът ще се проведе на 25.04.2023 год. от 14:30 часа в сградата на 
община Созопол в съответствие с описаните тук и утвърдени от Кмета на 
община Созопол условия.

Допълнителна информация: тел.0550/ 25772.

ТИХОМИР ЙОРДАНОВ ЯНАКИЕВ
Кмет на община Созопол

В навечерието на Деня 
на Тракия ТС „Яни Попов“ 
– Созопол изнесе вълнуващ 
концерт, в който участие 
взеха танцовият и певче-
ски състав на сдружението, 
както и музиканти и поети. 
С изпълненията си те не 
оставиха безпристрастен 
към тяхното творчество 
никой от присъстващите. 

„Денят на Тракия ни 
отвежда във времето на 
кървавата Балканска война 
и ни напомня за един от 
върховете на българската 
бойна слава – превземането 
през 1913 г., и то само за 30 
часа, на считаната дото-
гава за непревземаема Од-
ринска крепост.

Но освен спомена за 
военно превъзходство, 
този ден носи със себе си и 
мъката по хилядите тра-
кийски бежанци, прогонени 
от турската армия от 
родните си домове. Вече 
110 години, вие – техните 
потомци, помните и пре-
давате страданията и 
ужаса на своите предци, 
жертви на тежкия и трън-
лив път до българските 
предели. Хиляди човешки 
съдби са заличени, но родо-
вите корени остават 
здрави.

Поклон пред невинните 
жертви и героите, отдали 
себе си на тракийската 
кауза. 

Тракийци, Вие сте до-
стойни наследници на 
славни хора. Такива сте – 
борбени, непокорни, пример 
за отдаденост и любов към 
род и родина. Поздравявам 
ръководството и членове-
те на Тракийско сдружение 
„Яни Попов“ – Созопол за 
активната дейност и опаз-
ването на българския дух и 
култура“, бяха част от 
словата на кмета Янакиев 
по повод бележития ден.

Навръх 26 март общест-
веността в Созопол от-
даде почит на героите и 
жертвите-бежанци, про-

кудени от домовете си 
през 1913 година. Панихида 
бе отслужена в клуба на 
Тракийско сдружение „Яни 
Попов“ – Созопол в при-
съствието на членовете 
на сдружението и неговия 
председател Гено Пухов, 
кмета Тихомир Янакиев, 
зам.-кмета Тодор Дамянов, 
председателя на ОбС Ге-
орги Пинелов, общински 
съветници, кмета на с. 
Равадиново Иван Пазвантов 
и признателни граждани, 
след което бяха положени 
венци и цветя пред памет-
ните плочи на Димитър 
Ташев, Димо Русев и Яни 
Попов, както и на бюст-
паметника на Капитан 
Петко войвода.

Созополската общност 
почете Деня на Тракия

89 години от рождението 
на поета Христо Фотев
С поетичен рецитал 

бе отбелязана 89-ата 
годишнина от рождение-
то на Христо Фотев.

Честването започна 
с припомняне на ембле-
матични дати и събития 
от живота на талант-
ливия поет. Едни от 
най-чувствените му 
стихове, посветени на 
морето и любовта, бяха 
рецитирани от деца, 
подготвени от секрета-
ря на НЧ „Просвета 1935“ 
– с. Равадиново Златка 
Згурова.

Кметът на населеното 
място Иван Пазвантов 
отбеляза, че през насто-
ящата година се навърш-
ват 10 години от поста-
вянето на паметната 
плоча на Христо Фотев 
в Равадиново, където 
той прекарва последни-
те години от своя живот.

Събитието бе уваже-
но от зам.-кмета на 
община Созопол Тодор 
Дамянов, председателя 
на Общински съвет Ге-
орги Пинелов, жители и 
гости на Равадиново, 
които поднесоха цветя 
в памет на поета.
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Статуя на бележит 
художник ще бъде 

поставена в Созопол
В Созопол ще има статуя на световноизвестния 

художник Йоргос Гунаропулос. Това реши на по-
следното си заседание Общинският съвет. Пред-
ложението е от внучките на художника, а идеята 
се реализира от инициативна група с подкрепата 
на Община Созопол и музея „Гунаропулос“ в Атина.

Внучките на художника Мария и Деспина даряват 
8 оригинални негови картини, които ще останат 
в художествената галерия като част от културно-
историческото наследство на града.

В началото на месец юни, заедно с откриването 
на статуята, ще бъде открита и изложба, на коя-
то ще бъдат показани дарените картини.

Монументът ще бъде поставен на кръстовище-
то на улиците „Аполония“ и „Албатрос“, като по 
този начин ще се създаде ново обществено прос-
транство, което ще привлича туристи, обясни 
главният архитект Радост Георгиева. Той ще 
представлява статуя в цял ръст с естествени 
размери, като художникът ще бъде представен в 
поза за рисуване.

* * *
Гунаропулос е роден през 1889 година в Созопол и е 
шестото, последно дете в семейството. През 1904 година 
емигрира със семейството си в Гърция. Гунаропулос полага 
изпити и влиза да учи в Атинската школа за изящни 
изкуства. През 1975 година гръцката Национална худо-
жествена галерия го награждава за огромния му принос към 
изкуството.
Гунаропулос имал уникален стил. Париж в началото на 20 
век допринася за отказа му от академичността, но и от 
импресионизма и създаването на напълно личен маниер на 
рисуване, който не е лесен за класифициране и категоризи-
ране. Неговите картини са трансцендентни: безплътни 
форми, нарисувани с няколко линии, които се губят в 
мечтателни тонове на синьо, жълто-червено и лилаво. В 
творбите на Гунаропулос женски фигури, дървета, 
натюрморти с риби и стриди са съчетани с приказни 
поетични видения. Дори неговите портрети, направени с 
въглен или молив, имат мимолетния характер на сън.

ПОКАНА

Управителният съвет на НЖС „Света Марена“ гр. Созопол 
кани своите членове на Отчетно събрание, което ще се проведе 
на 13.05.2023 г. от 16:00 ч. в клуба на сдружението.

Дневен ред:
1. Отчетен доклад за дейността на сдружението и дейността 

на Управителния съвет за 2022 г. 
Докладва: Председателят на УС
2. Отчетен доклад за дейността на Контролната комисия за 

2022 г.
Докладва: Председателят на КК

От Председателя на Управителния съвет Вяра Милчева

ПОКАНА

Тракийско сдружение „Яни Попов“ – гр. Созопол кани свои-
те членове на Отчетно-изборно събрание, което ще се проведе 
в клуба на сдружението на 8.05.2023 г. от 16:00 ч. при следния 
дневен ред:

1. Отчет на Председателя
2. Отчет на Ревизионна комисия
3. Избор на ръководство
4. Други

От Гено Пухов – председател на ТС „Яни Попов“-Созопол

ПОКАНА

Управителният съвет на сдружение с нестопанска цел „Граж-
данско сдружение ЕЛПИДА“ на основание чл.26 от ЗЮЛНЦ във 
връзка с чл. 28, ал.1 от Устава на Сдружението свиква Общо 
събрание на 18.04.2023 г. от 18:00 ч. в ПК „Чайка“ – ул. „Кирил 
и Методий“, гр. Созопол

При следния дневен ред:

1. Отчет на дейността за календарната 2022 г.
2. Представяне на основните посоки в програмата за работа 

на Сдружението
3. Вземане на решение за приемане на нови членове и из-

ключване и/или освобождаване на членове на Сдружението
4. Разни.
При липса на кворум на основание чл.27 от ЗЮЛНЦ събра-

нието ще се проведе 1 (един) час по-късно на същото място и 
при същия дневен ред, независимо от броя на явилите се чле-
нове.

От Управителния съвет

Агенция по заетостта                                                                                             
Дирекция ,,Бюро по труда“ - гр. Созопол

ПОКАНА

Дирекция „Бюро по труда” - гр. Созопол има удоволствието да 
Ви покани на трудова борса в областта на туризма, хотелиерството 
и ресторантьорството, която организираме на 12.04.2023 г. от 10:00 
ч. във Военноморски клуб гр. Созопол (ДНФ)- площад „Черно море“, 
ул. „Републиканска“, където ще се предостави възможност за ди-
ректна среща между безработни лица и работодатели.

С уважение, ДБТ - гр. Созопол

О Б Я В А

На основание чл.59, ал.7 от Наредба за реда за придобиване, управление 
и разпореждане с общинска собственост на община Созопол, и във връзка 
с изпълнение на Решение № 746 от Протокол №31/29.06.2022 год. на 
Общински съвет гр. Созопол, съгласно Решение по т. 2 от Протокол № 
19/31.03.2023 год. на Комисия чл. 59, ал.6 от НРПУРОС, назначена със 
Заповед № 8-Z-265/18.02.2020 год. на Кмета на община Созопол, открива 
публичен търг с тайно наддаване за продажба на недвижим имот – частна 
общинска собственост, представляващ: ПИ с идентификатор 63029.501.9598 
/по ЕКАТТЕ - шестдесет и три хиляди и двадесет и девет, кадастрален 
район - петстотин и едно, поземлен имот – девет хиляди петстотин 
деветдесет и осем/, с площ 567 кв.м. /петстотин шестдесет и седем 
квадратни метра/, с местоположение: общ. Созопол, с. Росем, с ТПТ: 
„Урбанизирана“ и НТП: „Ниско застрояване (до 10m.)“, по КККР, одобрени 
със Заповед РД-18-56/29.09.2015 год. на изпълнителния директор на АГКК, 
при граници на имота: 63029.501.9605, 63029.501.9597, 63029.501.9586, 
63029.501.9585, 63029.501.9584, 63029.501.9599.

Начална тръжна продажна цена да се ползва одобрената пазарна оценка, 
изготвена от лицензиран оценител в размер на 24 700,00 лв. /двадесет и 
четири хиляди и седемстотин лева/

Стъпка за наддаване 1 235,00 лв. /хиляда двеста тридесет и пет лева/ 
-5% от началната тръжна цена.

Размер на депозита за участие в процедурата – 2 470,00 лв. /две 
хиляди четиристотини седемдесет лева/ - 10% от началната тръжна цена. 

Депозитът се внася по банкова сметка на община Созопол при „ЦЕН-
ТРАЛНА КООПЕРАТИВНА БАНКА“ АД - IBAN BG41 CECB 9790 3379 9626 02.

Цена на тръжната документация – 49,40 лв. /четиридесет и девет лева 
и четиридесет  стотинки/ без ДДС. 

Документи за участие се закупуват от касата в Центъра за административно 
и информационно обслужване, находящ се в Административната сграда на 
Община Созопол – площад ”Хан Крум” № 2, всеки работен ден, но до 12:00 
ч. на 24.04.2023 год.

  Право на участие имат физически и юридически лица, като 
ЕТ и ЮЛ не трябва да са в процедура по ликвидация или обявяване в 
несъстоятелност.

Предложения за участие в тръжната процедура се подават лично 
от кандидатите или от техни упълномощени представители в запечатани 
непрозрачни пликове, с ненарушена цялост всеки работен ден в Центъра 
за административно и информационно обслужване находящ се в Адми-
нистративната сграда на Община Созопол – площад ”Хан Крум” № 2 до 
17.15 часа на 24.04.2023 год. Върху плика се отбелязват името на участника 
и цялостното наименование на обекта. В плика с предложението за участие 
се представят всички изискуеми от тръжната документация документи. Към 
момента на подаване на предложението се представя копие от документа, 
доказващ внасянето на депозита. В плика се прилагат и документи, устано-
вяващи представителната власт на упълномощеното лице. 

  Спечелилият търга, в 14-дневен срок от връчване на заповедта за обя-
вяване на резултатите, внася по сметка на Община Созопол, предложената 
от него цена увеличена с местен данък, с включено ДДС, като от нея се 
прихваща внесеният депозит за участие.

Оглед се прави от участник закупил тръжна документация в определен 
от общинската администрация ден и час в срока определен по-горе след 
предварителна заявка, тел. за контакти: 0550 / 25772.

Търгът ще се проведе на 25.04.2023 год. от 14:45 часа в сградата на 
община Созопол в съответствие с описаните тук и утвърдени от Кмета на 
община Созопол условия.

Допълнителна информация: тел.0550/ 25772.

ТИХОМИР ЙОРДАНОВ ЯНАКИЕВ
Кмет на община Созопол

ОБЯВЛЕНИЕ ЗА ПРИЕМ 
 на документи за подбор на кандидати за съдебни заседатели 

На основание чл. 68, от Закона за съдебната власт и във връзка с 
Писмо, вх. № 166/10.03.2023 г. от Административния ръководител – 
Председател на Окръжен съд -Бургас и Решение № 982/30.03.2023 г. 
на Общински съвет - Созопол, 

ОБЯВЯВАМ, че е открита процедура за прием на документи за 
подбор на кандидати за съдебни заседатели към Районен съд – Бургас, 
с утвърдена обща численост - трима съдебни заседатели.

Изисквания за участие в подбора:
Кандидати за съдебни заседатели могат да бъдат дееспособни български 

граждани, които отговарят на следните условия: 
1.1. възраст от 21 до 68 години; 
1.2. имат настоящ адрес в Община Созопол, която попада в рамките 

на съдебния район на Районен съд – Бургас;
1.3. имат завършено най-малко средно образование; 
1.4. не са осъждани за умишлено престъпление, независимо от 

реабилитацията; 
1.5. да не страдат от психически заболявалия; 
1.6. да не са съдебни заседатели в друг съд; 
1.7. да не са общински съветници от съдебния район на Районен 

съд – Бургас;
1.8. да не участват в ръководството на политическа партия, коалиция 

или организация с политически цели; 
1.9. да не работят в съд, прокуратура, следствени органи, Министерството 

на вътрешните работи или в други органи от системата за национална 
сигурност, намиращи се в съдебния район на Районен съд – Бургас; 

1.10. да не са били съдебни заседатели повече от два последователни 
мандата към Районен съд - Бургас. 

Необходими документи за участие в подбора:
Кандидатите подават  заявление по образец - Приложение №1, в 

срок до 15.05.2023 г., в деловодството на Общински съвет – Созопол, 
находящо се в гр. Созопол ул. „Аполония“ № 34, придружено със 
следните документи:

1. подробна автобиография, подписана от кандидата;
2. нотариално заверено копие от диплома за завършено образо-

вание; 
3. медицинско удостоверение, че лицето не страда от психическо 

заболяване; 
4. данни за контакт на две лица, към които Общински съвет - Созопол 

да се обръща за препоръки (Приложение №5);
5. мотивационно писмо;
6. писмено съгласие (Приложение №4);
7. декларация за липса на обстоятелствата по чл. 67, ал. 3 от ЗСВ 

(Приложение №2);
8. документ за извършена проверка по реда на Закона за достъп и 

разкриване на документите и за обявяване на принадлежност на бъл-
гарски граждани към Държавна сигурност и разузнавателните служби 
на Българската народна армия, ако са родени преди 16 юли 1973 г.;

9. декларация за съответствие с изискването на чл. 69, ал. 2 от ЗСВ 
(Приложение №3).

 Списък с допуснатите до събеседване кандидати ще бъде публикуван 
на интернет –страницата на Общински съвет - Созопол, в срок, не по-
малък от 14 дни преди датата на изслушването, което ще се извърши 
от комисия, избрана с Решение № 982/30.03.2023г. на Общински 
съвет - Созопол. 

ГЕОРГИ ПИНЕЛОВ
Председател на Общински съвет - Созопол

ЦЕНТРАЛНО ВОЕННО ОКРЪЖИЕ
ВОЕННО ОКРЪЖИЕ II СТЕПЕН - БУРГАС

гр. Бургас, 8000, ул. „Цар Асен“ №4, телефон 056/842-046

Военно окръжие ІІ степен – Бургас обявява, че на основание запо-
вед №ОХ-225/22.03.2023 г. на министъра на отбраната на Република 
България, набира кандидати за приемане на служба в доброволния 
резерв във военни формирования от Военноморските сили.

Краен срок за подаване на документи – 28.07.2023г.
Повече информация за свободните длъжности, кандидатстването и 

подаването на документите можете да получите в сайта на ЦВО http://
www.comd.bg/, както и в стая №14, в сградата на Военно окръжие ІІ 
степен - Бургас и в офисите за военен отчет в общините.

ИВАНКА БИНЧЕВА, стихове

Коминът

С красотата си ме грабна
и на мига ме влюби в себе си. 
Съвършен!
Източен, 
стъпил здраво на Земята, 
с чело високо,
в небесата рее се свободният ти дух.
Заблуда е, че някой може да те промени –
ти сътворен си с Божията промисъл.
И правото да те огряват
принадлежи 
на слънцето и любовта.

Импресия

В двора хладен, над къщите, 
два кедъра-столетници 
гледат към морето.
От мънички наблизо засадени,
за да не тъгуват…
А днес –
с враснали тела от силната прегръдка, 
не насочват погледи нагоре, а
към клоните – оголени до черно, 
тук-там облечени в зелено,
без гроздове от златно-сребърни шишарки…

Вятър свири реквием и 
пише сетните им спомени.

Унесени във бляна си осъществен,
дърветата нехаят 
за любовта, която ги убива…

Време
В спора за астрономическото или лятно 
време в Европа броят проценти – колко „за“ и 
колко „против“... Каква дилема!

Какво е Време – ден, час или пък нещо друго?
По-бавно ли е във високото,
по-бързо ли се движи в ниското? 
Каква е вероятността да е 
изкривена материя – пространство 
 от огледалата на Кайлас...
И ние сме в материята, и нас 
 огледалата изкривяват,
неумолимо Времето ни влачи към Сатурн –
ненаситният гълтач на всички „времена“,
хранещ се със време, лишено от любов!

Парят в мене на мъдреца* думите:
Под нови небеса обичайте се!
Спрете времето с любов! 

*Eкхарт Толе



Кметът Тихомир Яна-
киев постави началото 
на пролетната залесител-
на акция в Созопол.

След като през есента 
бяха засадени 80 дръвчета, 
а през зимния период бе 
извършено санитарно 
почистване чрез оформя-
не на корони и премахва-
не на опасни дървета и 
клони, сега още 110 нови 
дръвчета и декоративни 
храсти от различни ви-
дове се засадиха в град 
Созопол. 

Акцията е организира-
на от ОП „Общински 
гори и озеленяване“ и е 

част от политиката за 
облагородяване на град-
ската визия и подобрява-
нето на околната среда. 

Подборът на дървета-
та е съобразен с клима-
тичните особености на 
района и със съществува-
щата растителност. 
Видовете, които са под-
брани за площите около 
детската площадка „Кит“, 
градската градина, райо-
на около базар „Кулата“ 
и локации в Стария град 
са явор, конски кестен, 
липа, ясен, каталпа, бреза, 
албиция, както и декора-
тивни храсти. 

„Голяма част от дър-
ветата в градската гра-
дина са преминали своя 
жизнен цикъл и е необхо-
димо поетапно да бъдат 
заменяни с млади такива, 
на други места пък липс-
ваше висока растителност, 
която да осигурява сянка 
в горещите дни“, сподели 
Мирослав Киров от гор-
ското предприятие и 
допълни, че съвместно с 
кмета на общината са 
планирани и бъдещи та-
кива залесителни иници-
ативи, които несъмнено 
променят положително 
облика на градската среда.

Продължение от стр. 1

Кметът на Община 
Созопол Тихомир Янакиев 
и колективът на общин-
ското предприятие – ди-
ректор инж. Илия Янгьо-
зов, Мирослав Киров, 
Кристина Тодорова, По-
лина Стоянова, Йордан 
Бечков гостуваха в ДГ 
„Здравец“, където чрез 
различни образователни 
игри обогатиха познани-
ята на малчуганите за 
растителните и живо-
тински видове в гората и 
значимостта на опазва-
нето на природата.

Децата, облечени в те-
матични костюми на 
горски животни, щастли-
ви посрещнаха своите 
гости и ги поздравиха с 
песни и стихотворения. Те 
представиха и интересни 
проекти, с които показаха 
колко е важно да се грижим 
за всяко едно дърво, за да се 
грижи и гората за нас.

За отличното си пред-
ставяне малките природо-
любители получиха инди-
видуални грамоти за 
участие в инициативата 
„Аз обичам българската 
гора“, образователни книж-
ки, лакомства и великденски 

фигури, с които да бъде 
украсена детската градина 
за наближаващите хрис-
тиянски празници.

С много забавления и 
образователни игри бяха 
изненадани и учениците 
от IV клас на СУ „Св.св. 
Кирил и Методий“, гр. 
Созопол.

Екипът на общинското 
предприятие съвместно с 
Румяна Цвяткова – дирек-
тор на Природен парк 
„Странджа“ проведоха 
беседа, в която децата 
научиха повече за дейност-
ите, свързани с грижите за 
гората, ролята на лесовъ-
дите в нея и значението ѝ 
за живота на земята.

С призив да обичаме и 
опазваме зеленото богат-
ство, за да можем да пре-
даваме този безценен дар 
на следващите поколения, 
се обърна към децата и 
кметът Тихомир Янакиев.

По време на посещение-
то бяха организирани 
различни игри и работил-
ница за децата, в която 
всеки ученик изработи 
собствен медальон от 
дървена плочка, а за финал 
всички получиха персонал-
ни подаръци и грамоти за 
участие.

Учениците от VI клас 
на СУ „Св. св. Кирил и Ме-
тодий“ – гр. Созопол и 
децата от Център за 
настаняване от семеен тип 
– с. Атия също бяха част 
от мероприятията в Сед-
мицата на гората. За де-
цата от ЦНСТ бе органи-
зиран конкурс за рисунки 
на тема „Българската гора“ 
и акция за засаждане на 
дръвчета в двора на учреж-
дението, за което бяха 
наградени с грамоти, об-
разователни книжки, ху-
дожествени материали и 
лакомства. Горски енци-
клопедии и грамоти полу-
чиха и созополските уче-
ници, които с помощта на 
екипа на горското пред-
приятие посадиха дръвче-
та и декоративни храсти 
в двора на любимото 
училище. 

Общо над 70 дръвчета 
и храсти облагородиха 
Созопол и Атия само в 
рамките на Седмицата 
на гората, благодарение 
на малките природолю-
бители. Обща отговорност 
на всички ни е да ги пазим 
и да полагаме грижи за тях, 
за да израснат и останат 
и за бъдещите поколения.

В края на м. март в гр. Бургас се проведе Национал-
на купа „Самурай“. Състезанието е по киокушин 
карате и е част от календара на Българска федерация 
киокушин кан. В него взеха участие и учениците от 
ОУ „Христо Ботев“, които завоюваха призовите 
места:

• Здравко Славов – 2 място, сребърен медал;
• Мария-Константина Радева – 2 място, сребърен 

медал; 
• Мария Бакалова – 1 място, златен медал; 
• Даная Стоева – 1 място, златен медал;
• Енгин Мустафа – 1 място, златен медал.
Поздравления за спортистите и техните треньо-

ри! Ръководството на Община Созопол ви пожелава 
много здраве, успехи и да продължавате да прославя-
те град Черноморец и цялата община!
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Пролетна залесителна акция

Отбелязваме Седмица на гората

Редактор 
МАРИЯ НАЙДЕНОВА

Приложението „Созопол“ 
излиза през седмица в петък

Тел.: 0550 2 57 04 
e-mail: m.naydenova@sozopol.bg

Пореден успех за спортистите от Черноморец



ова е първата книга от по-
редица от три. Разкажете 
ни за трилогията и за какво 
става въпрос в тази първа 
книга?

– Тази книга е първа част 
от трилогия под общото 
название „Пътят към Арма-
гедон“. Тя се нарича „Бутон 
в мозъка – от Едемската 
градина до Истанбулската 
конвенция“. Засяга теми, 
които са във фундамента 
на човешката цивилизация 
и общество. От метафи-
зичните измерения на биб-
лейския запис до съвсем 
конкретните злободневни 
сблъсъци от етичните про-
блеми, които се поставят с 
документи като Истанб-
улската конвенция и така 
наречената джендър идео-
логия и трансхуманизъм, 
които според мен са без 
прецедент пряка атака сре-
щу фундамента на човеш-
ката цивилизация, тъй като 
никой досега не си е позво-
лявал да поставя под съмне-
ние съществуването само 
на два пола и че има равно-
поставеност между семей-
ството от мъж и жена и 
някакви други комбинации, 
каквито за съжаление в ре-
дица страни в Европа и САЩ 
вече са нормативно утвър-
дени. Това е безпрецедентна 
морална разруха и катастро-
фа, защото едно семейство, 
което не може да създава 

деца, да продължава с нати-
ска да му бъде позволено да 
осиновява деца. Извинявай-
те, това е Армагедон.

– Къде е голямата пропаст, 
според Вас, между тези, 
които са поддръжници на 
тази идеология и тези, 
които не са? Обречени ли са 
на сблъсък?

– Сблъсъкът вече се състои. 
Той е навсякъде, в САЩ 
включително. Наскоро 
щатът Джорджия стана 
десетият или единадесети-
ят щат, който официално 
забранява така наречените 
операции за смяна на пола. 
По същество няма смяна на 
пола, а обезобразяване и 
осакатяване на малки мом-
чета и момичета, които не 
си дават сметка на какво 
се подлагат. От виртуал-
ната реалност, в която 
много от тях живеят, до 
реалната има голяма пропаст, 
в която много от тях про-
падат. Учудващо за мен в 
New York Times, който е 
органът на Джордж Сорос 
– глобалният вдъхновител 
и спонсор на това злодеяние 
срещу човечеството. Та 
там се появи отзив, в кой-
то момиченце на 16 години 
разказва как на 14 години си 
е направило операция за 
смяна на пола, не знам с 
какъв акъл на майката, коя-
то я подкрепя. Тя разказва, 
че съжалява за това, тъй 
като са ѝ отрязали гърдите, 
за да стане момче, но е раз-
брала, че иска дете и никога 
няма да може да го кърми 
заради това си решение. 
Извинявайте, но ако това 
не е престъпление, аз не знам 
какво друго е. Моето лично 
убеждение е, че джендър 
идеологията е престъпление 
срещу човечеството и не 
е далеч времето, когато тя 
ще бъде осъдена и морално, 
и юридически, както бяха 

осъдени нацизмът и кому-
низмът. 

– Повечето хора си зада-
ват въпроса защо се прокар-
ва тази идеология и кой има 
интерес от това?

– Трябва да имаме някакво 
престъпно мислене, за да 
дадем отговор на този въпрос. 
Съвсем честно ви казвам – аз 
не мога да разбера каква е 
логиката на това, което се 
случва. Това, ако е банков 
оби, си казваш – ще открад-
нат пари, ако е изнасилване 
– някой умопомрачен е на-
правил немислимото, ако 
някой друг нещо е направил 
– човек съзира някакъв ин-
терес. Тук вече отиваме в 
теории на конспирациите. 
Както закачката: „Имате 
ли нови теории на конспи-
рацията, защото моите 
всичките се сбъднаха“. Дори 
ако се опитам да дам някакъв 
мой отговор на въпроса, то 
той би звучал като теория 
на конспирацията и като 
някакъв глобален заговор на 
тайното световно прави-
телство. Някои хора ще 
кажат: „чак пък толкова ли“. 
Аз не знам дали е така, но 
само преди 25 години за 
всичко това, което сега 
виждаме реално, хората 

казваха „чак пък толкова ли“. 
През тези 25 години много 
„чак пък толкова ли“ стана-
ха пред очите ни. През 2004-
а написах една критична 
статия в един всеобщ възторг 
от „Биг Брадър“ и неговото 
първо издание в България. 
Сензационен комерсиален 
успех и според мен етична 
разруха, но това кой го ин-
тересува в това време на 
комерсиализация. Това, кое-
то се промотира тогава с 
лесбийските кадри и начинът, 
по който да се провокира 
обществото, в същото 
време представлява и влия-
ние. Казах тогава, добре, ако 
това бъде прието за нормал-
но, къде е следващата грани-
ца? Ако еднополовите бра-
кове бъдат приети за 
нормални, къде е следващата 
граница? Защо би попречило 
на някой да се ожени за кот-
ката си, както искаше Карл 
Лагерфелд? И сега някой 
казва „чак пък толкова ли“. 
Някъде трябва да се спре, да 
има граница и тези бесове 
трябва да бъдат спрени, за 
да не влияят в социален план. 
Не може една група диагнози 
да бъде политически пред-
ставена, парламентарно 
влиятелна и да пише закони. 
Това са хора, които трябва 
да се лекуват, а не да правят 
законодателни програми на 
различни държави в света. 

– Повечето хора, поддър-
жащи такива идеологии, ще 
попитат останалите: 
„Какво ви пречим?“.

– Аз искам да попитам: „А 
ние какво ви пречим, че има-
ме семейство от мъж и 
жена. Защо искате да го 
разрушите? С какво ви пре-
чим, че ние сме мъж и жена, 
а вие искате да има още 
полове?“ Винаги на такива 
хора като им се зададе обра-
тния въпрос се вижда, че те 
нямат отговор. Такива хора 

идват и ми казват: „Кажете 
ми какво е джендър“, а аз им 
казвам да ми обяснят те, 
тъй като те се определят 
за такива. Аз много добре 
знам какво е „джендър“ и 
знам, че означава пол на ан-
глийски. Как ще обяснят, че 
преди 20 години в докумен-
тите на английски пол беше 
sex и отсреща пишеше male 
и female – мъж и жена. Как 
ще ми обяснят как тихомъл-
ком беше подменено sex, 
където има само мъж и жена, 
с „джендър“, което вече има 
много по-широко приложно 
поле и може да има всякакви 
вариации? Не могат да обяс-
нят. 

– Кенсъл културата е 
нещо друго много модерно 
в момента. Има ли връзка 
между двете?

– То е част от тази ця-
лата социална девиация. 
Това е културата на остра-
кизма, културата на граж-
данската смърт. Когато на 
някой нещо не му харесва, 
има един термин „деплат-
формиране“. Какво значи 
това? Изтриват ви отвся-
къде. На мен са ми изтрива-
ли два профила с по 15 000 
приятели и последователи 
буквално за часове. Това е 
хунвейбизъм. Хунвейбините 
на Мао, които сега са в ин-
тернет и социалните мрежи. 
Давам ви пример. При по-
дписан договор за тази 
книга със Софийското метро, 
4 – 5 дни преди да изтече 
договорът, в разрез с всички 
законови норми бяха свалени 
рекламите за тази книга. 
Защо? Под натиска на „София 
прайд“ и на феминистки 
мобилизации. Това са 7 души, 
които регистрират 70 про-
фила. Те влияят на инсти-
туциите и след обаждане в 
Столична община биват 
свалени рекламите за тази 
книга. Ако има нещо смуща-

ващо, спокойно може да се 
заведе дело, да се сезира ДАНС, 
Прокуратура. Но то няма 
такова нещо и ето, виждате 
как действат – със страх, 
изнудване и диктатура. 

– Работи ли „прозорецът 
на Овертон“ в тези случаи?

– Абсолютно. В книгата 
„Бутон в мозъка“ една от 
техниките за манипулации 
– „прозорецът на Овертон“ 
е описана. Моделите на въз-
действие тръгват някъде 
от края на XIX век заедно с 
индустриалната революция 
с натрупването на стоки за 
масова употреба, които 
трябва да бъдат продавани 
чрез реклама. Двата периода, 
в които има едно много 
силно енергизиране на мани-
пулативните техники и 
технологии, са двете све-
товни войни. Какво беше? 
По време на война и след лов 
се лъже най-много? „Прозо-
рецът на Овертон“ е изклю-
чително прилагана техника 
в днешно време. Там има един 
ужасяващ пример, с който 
се тръгва в началото колко 
лошо нещо е канибализмът, 
но после се казва, че ако два-
ма останат на остров и 
единият умре, другият 
какво да прави, освен да изяде 
част от другаря си, но ва-
жното е, че човекът е оцелял. 
И от тук нататък идва 
добрият канибализъм и ло-
шият канибализъм. И сега 
ни играят по тая струна. 

– За финал – накъде върви 
светът?

– Доброто ще победи, без 
никакво съмнение! Винаги 
побеждава! Всеки трябва да 
направи своя избор, защото 
имаме свободна воля и тряб-
ва да я употребим. Тя не ни 
е дадена просто така. 

(В интервюто има въпро-
си на колегата Веселин Мак-
симов от радио „Бургас“)
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ГЕОРГИ РУСИНОВ

ИНТЕРВЮ

„
Двата периода,  
в които има едно 
много силно енер-
гизиране на ма-
нипулативните 
техники и тех-
нологии, са двете 
световни войни

АЛЕКСАНДЪР 
УРУМОВ
ФОТО: АВТОРЪТ

 Александър Урумов е роден през 1969 г. в 
Брацигово. 
 Завършва българска филология през 1994 г. 
в София. 
 Публикува художествена литература 
от 2009 г.Оттогава датира първият му 
сборник с разкази „Приказки в края на 
времето“, който получава награда за 
литературен дебют и дава живот на 
награждавания моноспектакъл „Лалугер“. 

 В момента върви националното турне 
по представяне на книгата му „Бутон в 
мозъка – от Едемската градина до Истан-
булската конвенция“, която е първата от 
трилогията „Пътят към Армагедон“. 
 Урумов гостува в Бургас, където 
представи книгата си в присъствието на 
бившия военен министър Красимир 
Каракачанов и собственика на информа-
ционния сайт „Флагман“ Веселин Василев.

Т

Джендър идеологията  
ще бъде обявена  

за престъпна като  
нацизма и комунизма

Александър Урумов, писател: 



ДОНА МИТЕВА

„Летището е магия“, 
признава Теодор Георгиев, 
който работи там от 2011 
година, когато започва 
като сезонен рентгенов 
оператор. Динамична, 
интересна, разнообразна 
работа, която обаче е за 
отговорни хора – така 
най-кратко той определя, 
това, което прави на ле-
тище Бургас, което е част 
от „Фрапорт Туин Стар 
Еърпорт Мениджмънт“ 
АД.

„Отговорността на 
служителя на позиция 
„Рентгенов оператор“ е на 
първо място, защото касае 
проверката на пътници и 
багаж“, 

Работата на рентгено-
вия оператор е свързана с 

проверката

 на пътниците и техния 
ръчен багаж. Позицията е 
подходяща за всеки, който 
проявява интерес към ра-
ботата на летище и желае 
да се наслаждава на кацане-
то и излитането на само-
летите отблизо, да чува 
двигателите им и не се 
притеснява да работи с 

много хора. Усмивката и 
лъчезарността не са задъл-
жителни, но изключител-
но много помагат при об-
служването на пътниците.

„Освен това трябва да 
имаш набито око и да си 
бдителен. Това е въпрос на 
опит, който се придобива 
с практическата работа 
през сезоните. То е като 
при шофьорите – не се 
става добър шофьор след 
придобиването на свиде-
телство за правоуправле-
ние на МПС, а след години 
натрупване на опит. 

Това, че си издържал 
изпита, не те прави ведна-
га добър водач, нито със-
тезател във „Формула 1“. 
Бдителността пък е свър-
зана с концентрацията – 
може да се развие също с 
натрупване на опит, но е 
и донякъде даденост“, 
обяснява началникът на 
отдел „Сигурност“.

Той не скрива, че за мла-
дите поколения, които 
израстват с компютрите, 
таблетите и смарт теле-
фоните, е по-лесно усвоя-
ването на професията на 
рентгенов оператор: 
„Рентгенът е вид компютър. 
Интуитивността и бър-
зината, придобити със 

смарт телефоните напри-
мер, помагат на младите 
да се научат по-бързо да 
боравят и с рентгена, и да 
знаят какво точно гледат“, 
разказва Теодор Георгиев.

Затова и позицията на 
рентгенов оператор на 
летище е наистина подхо-
дяща за млади, динамични 
хора, които искат да пра-
вят нещо смислено и стой-
ностно за въздухоплаване-
то. А също така да оформят 
и своя добра кариера, така 
както е направил Теодор.

„Екипността в нашата 
работа също е много важен 
фактор. Работните пози-
ции са свързани. Не разчиташ 
ли на колегата си – не ста-
ва“, заключава Георгиев и 
допълва, че лятото, когато 
наистина има много рабо-
та и голямо напрежение, 
сплотеността на екипите 
е основен фактор за спра-
вяне с предизвикателства-
та.

„Работата, колкото и 
да е 

напрегната

в смените създава приятел-
ства. Аз лично имам хора, 
с които от 2011 година си 
поддържам връзка. Незави-

симо от това, че част от 
тях не работят вече на 
летището. Контактът си 
остана и до ден днешен“, 
споделя той. 

„Освен приятелства, 
летището създава и семей-
ства“, казва Драгомир Ге-
оргиев, заместник-директор 
на Летище Бургас, който 
също присъства на нашия 
разговор. Заместник-ди-
ректорът признава, че той 
се е запознал с бъдещата си 
съпруга на летището и след 
време са създали едно от 
„летищните семейства“. 
Той обобщи така: „Лети-
щето дава не само хляб, а 
и семейство. Много повече 
от една заплата. Това е 
необикновено място“.

На пункта за „Проверка 
на пътници и ръчен багаж“ 
динамиката е по-голяма, 
но пък в почивка излиза, 
макар за кратко, целият 
екип от по няколко души. 
Там става опознаването в 
свободния разговор по 
служебни и лични теми. 

Откриват се общи инте-
реси, приятели, познати.

„Започнах като сезонен 
рентгенов оператор през 
2011 година, след като ле-
тището пое проверката 
на пътниците като функ-
ция от „Гранична полиция“. 
Учиха ни преподаватели 
от Института по възду-
шен транспорт и от 
учебни центрове“, спомня 
си началото Теодор Геор-
гиев.

Помни за цял живот и 
дежурството след теро-
ристичния акт. „Бях на 
работа на следващия ден. 
Напрежението се усещаше 
във въздуха. Това се помни 
за цял живот“, лаконично 
се връща към тези моменти. 

След кратка пауза той 
продължава: „Авиацията 
се промени. Напрежението 
се промени. Никой не си 
мислеше, че в България 
може да се случи такова 
нещо, но се случи. Всеки 
иска да пътува с хубава 
мисъл, до хубава дестинация. 

Ако някой има намерение 
да се качи в самолет или да 
влезе на летище с лоши 
помисли и намерения – 
трябва да бъде спрян. За-
това и хората вече прием-
ат проверките по друг 
начин, пътниците имат 
различно отношение, за-
щото знаят, че всичко 
това се прави за гаранти-
ране на тяхното сигурно 
и спокойно пътуване. Ние 
затова сме тук – да не 
допуснем да се случи нещо 
лошо. Самата мисъл те 
прави отговорен“.

Често у новопостъпи-
лите рентгенови операто-
ри на летище се появява 
съмнение – да не пропусне 
нещо, неговата неопитност 
или разсейване да не станат 
причина за инцидент. 
„Страхът се преодолява с 
рутината, с натрупването 
на опит. А и всеки трябва 
да е наясно, че не е сам. 
Колегите му са до него, 
винаги, всяка една минута“, 
разсейва притесненията 
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Магията на рентгена и предизвика

На пункта 
за „Провер-
ка на път-
ници и ръчен 
багаж“ ди-
намиката е 
голяма
ФОТО: 
ЛЕТИЩЕ БУРГАС

Теодор Георгиев, началник-отдел „Сигурност“ 
разказва за своята професия

СЪОБЩЕНИЕ

Уведомяваме Ви, че „СИЙ СОУЛ ”ЕООД, гр. Созопол, ЕИК 207126181 
има следното инвестиционно предложение:

Изграждане на мидена ферма с площ 830 декара в акваторията 
на Черно море с цел култивирано отглеждане на черна мида /Mytilus 
galloprovincialis/. 

Характеристика на инвестиционното предложение:
Мидена ферма „СИЙ СОУЛ“ ЕООД, гр. Созопол, ще осъществява 

производство на черна мида в акваторията на Черно море, южно 
от остров Свети Иван, гр. Созопол, с обща площ 830 дка.

Конструкцията на фермата за култивирано отглеждане на миди 
ще е плаваща, тип „дълги линии”, система от хоризонтални въжета 
поддържани на повърхността на морската вода с поплавъци. Устой-
чивостта на системата се осигурява от центъра, състоящ се от 
централна котва, котвени вериги, до 300-литрови буйове, свобод-
на котвени верига и корона. Разстояние между линиите – 30 м 
една от друга, закрепени към дъното с бетонни мъртви котви, 
обозначени със сигнални буйове. Разстояние между котвите 7 – 15 
м. На всяка линия, на разстояние 0,5 м се закрепва поплавък, за 
който чрез ухо се закрепва вертикално въже – колектор, с дължи-
на 6 – 10 м на дълбочина от 10 – 15 м.

Производственият комплекс - екстензивна, пълносистемна 
система за култивиране на черна мида /Mytilus galloprovincialis/ на 
„СИЙ СОУЛ“ ЕООД, се планира да бъде изградена в акваторията на 
Черно море, южно от остров Свети Иван, гр. Созопол, с обща площ 
830 дка

Координати:
42°26‘08.1“N 27°41‘38.0“E
42°26‘09.6“N 27°41‘51.5“E
42°26‘02.1“N 27°41‘54.9“E
42°25‘59.0“N 27°41‘38.1“E

З К П У „ А Х Е Л О Й „
8217 гр. Ахелой ул. „Слънчев бряг” – /Стопански двор/

П О К А Н А 
Управителния съвет на ЗКПУ „Ахелой” гр. Ахелой общ. Поморие 

кани всички член-кооператори, на Годишно отчетно-изборно съ-
брание, което ще се проведе на 13.05.2023г. от 09:00ч. в читали-
щето на гр. Ахелой при следния 

Дневен ред:
1. Приемане на нови член-кооператори.
2. Отчет на Управителния Съвет за дейността през 2022г.
3. Отчет на Контролния Съвет за дейността през 2022г.
4. Приемане и гласуване на Годишния Финансов Отчет за 2022г.
5. Избор на нови ръководни органи: Управителен Съвет,
Контролен Съвет и Председател.
6. Текущи.
При липса на кворум събранието ще се проведе при условията 

на чл.17, ал.2 от Закона за Кооперациите (спадащ кворум, един час 
по-късно, на същото място и при същия дневен ред).

ВАЖНО: Присъстващите да носят документ за самоличност.

04.04.2023г.,гр. Ахелой
Управителен съвет

П О К А Н А

УС на ЗКПУ „СЪЗНАНИЕ” с. Тополица, Бургаска област, кани 
своите членове кооператори да присъстват на ГОДИШНО ОТЧЕТНО-
ИЗБОРНО СЪБРАНИЕ, което ще се проведе на 29.04.2023 год. от 
9.00 ч. в залата на Кметство с. Тополица при следния 

Д Н Е В Е Н   Р Е Д :
1. Приемане и освобождаване на член кооператори.
2. Отчет на УС за дейността му през 2022 г.
3. Финансов отчет на кооперацията за 2022 г.
4. Отчет на КС за дейността му през 2022 г.
5. Освобождаване на председателя и членовете на УС и КС
6. Избор на председател на кооперацията.
7. Избор на членове на УС и КС на кооперацията.
8. Освобождаване от отговорност на председателя и членовете 

на Управителния и Контролния съвет.
9. Вземане на решение за продажба или замяна на недвижими 

имоти собственост на кооперацията.
10. Приемане на решения от ОС.
Ако не се явят необходимият брой членове, събранието ще се 

проведе един час по-късно, на същия ден – 29.04.2023 год. неза-
висимо от броя на присъстващите.

О Б Я В А
Управителният Съвет на ЗКПУ „ Гея „ гр. Каблешково свиква 

общо отчетно събрание на 29.04.2023 година от 8.00 часа в зала-
та на училище“Паисий Хилендарски“гр. Каблешково при следния 

ДНЕВЕН РЕД :
1. Годишен отчет за 2022 г на  Управителния Съвет.
2. Годишен отчет за 2022 г на Контролния Съвет.
3. Годишен финансов отчет за 2022 г. приемане и публикуване.
4. Разни.

Управителен Съвет ЗКПУ“Гея“

www.faragency.bg
Следете новините в развитие и на 

мобилната версия, достъпна за всички
смартустройства



Теодор Георгиев.
Да, работата с хора е 

трудна – всеки е наясно с 
това. Не е нужно да рабо-
тиш на летище, за да го 
усещаш. Може просто да 
си администратор на гише, 
продавач, контрольор в 
градския транспорт и да 
изпитваш лошото настро-
ение на този или онзи на 
собствен гръб.

„Има

 пътници, 

които са в лошо настрое-
ние, наистина ядосани, 
раздразнени – незнайно на 
кого. Може да са имали лош 
ден или неприятно обаж-
дане по телефона. Най-
голямата грешка е да вли-
заме в тона им. На това ни 
учи конфликт-мениджмън-
тът, който е на различни 
нива и за всички наши 
служители. Всеки е обучен 

на това как се реагира в 
такава ситуация“.

Тук в разговора се намес-
ва и Драгомир Георгиев: 
„Това, което всеки служи-
тел трябва да осъзнае още 
при първото обучение е, че 
поведението на определен 
пътник не е нещо лично, 
персонално към служителя, 
а е просто реакция на ня-
какво раздразнение. Път-
никът не познава служи-
теля, нито знае нещо 
конкретно за него, което 
го предизвиква, та да дой-
де на летището с цел да го 
вкара в конфликт. Просто 
в определена ситуация 
нещо провокира пътника 
да реагира негативно и 
трябва да се търсят при-
чините за разрешаване на 
ситуацията по най-благо-
приятния начин“.

„Пътниците научиха 
добре изискванията в днеш-
но време, следят си кон-

кретните такива на всяка 
авиокомпания и вече няма 
толкова конфликтни си-
туации и проблеми при 
проверките. От десетина 
години се дисциплинираха 
хората. Вероятно защото 
летенето вече не е лукс, а 
по-скоро начин да опознаеш 
света. Да посетиш нови 
места, да се срещнеш с 
непознати за теб култури, 
а защо не и да отидеш бър-
зо на гости при приятели“, 
обяснява Теодор Георгиев.

Има и комични ситуации, 
които се разказват като 
вицове. Пътничка, преми-
нала вече през рентгеновия 
контрол, отказва да бъде 
отведена до самолета. 
Категорично отказва да се 
качи в автобуса с остана-
лите пътници, за да стиг-
не до летателното средство. 
Мотивът – имала билет 
за самолет, а те я качват 
на автобус! 

„С много такт обясня-

вахме няколко пъти всичко 
по ред, че точно автобусът 
ще я заведе до самолета. 
Показвахме другите път-
ници, другите автобуси. 
Накрая тя се съгласи и се 
качи на автобуса, който я 
транспортира до самолета“, 
разказва с усмивка Теодор 
Георгиев.

Освен с хора, на рентге-
новите оператори на ле-
тище им се налага да рабо-
тят и с животни, защото 
една част от пътуващите 
са придружени от своите 
любимци. Основно това са 
кучета и котки.

„Колегите много се рад-
ват на животните. От-
насят се с внимание и 
грижа. Те се придружават 
до самолета от наш слу-
жител, ако няма да се пре-
возват в салона на самоле-
та“, обяснява началникът 
на сигурността.

Такива случки освежават 
работния процес, а не го 

затормозяват, признават 
летищните служители.

Сред рентгеновите 
оператори на летище Бур-
гас има много студенти. 
Сезонната работа на ле-

тище ги устройва. Има 
такива, които 11 години 
се връщат всяко лято в 
отдел „Сигурност“ и това 
им доставя огромно удо-
волствие.
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телството да работиш на летището

Най-хубавото при 
рентгеновите оператори 
е това, че сертификати-
те, които получават, са 
признати в целия ЕС. На 
такова ниво са, съгласу-
вани са с европейските 
програми.

За проверка на багаж с 
рентгеново оборудване 
сертификатът важи 3 
(три) години, а за ръчно 
претърсване на лица и 
багажи – 5 (пет) години.

Обучението се заплаща 
от работодателя, а на 
успешно завършилите 
обучението също се прави 
допълнително плащане за 
отделеното време и че са 
се представили добре. 
Сертифицирането става 
на по-късен етап. След 

обученията идва контрол-
ният орган (ГД ГВА), 
който проверява как на 
практика се справя слу-
жителят. Държавата 
издава сертификата, с 
който човекът може да 
работи в Европа. 

Драгомир Георгиев,  
зам.-директор:

Сертификатите 
на рентгеновите 
оператори 
на летище са 
признати в ЕС

„
Обучението се 
заплаща от 
работодателя

Драгомир Георгиев
ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ

Пътниците вече свикнаха с рутинните проверки на багажа
ФОТО:  ЛЕТИЩЕ БУРГАС

Усмивката не е задължителна, но помага много при контакта 
с пъниците

ФОТО : ЛЕТИЩЕ БУРГАС

 

 

          

 
 

                
 

 

     

         

                 

 

 

                          

 
 
 

 
 
 

 

  
 

  

 

 
 

  

 
 

 
  

ПОКАНА

УС НА ЗПК „БЪДЕЩЕ“ – БУРГАС, ж.к. Меден 
Рудник СВИКВА ОБЩО ГОДИШНО, ОТЧЕТНО 
СЪБРАНИЕ НА КООПЕРАЦИЯТА, което ще се 
проведе на 26 АПРИЛ 2023 година (сряда) от 
17.00 часа в салона на ЧИТАЛИЩЕ“ ХРИСТО 
БОТЕВ“ кв. ПОБЕДА при следния

ДНЕВЕН РЕД:

1. Приемане отчета на УС за дейността през 
2022 г.

2. Приемане отчета на КС за 2022 г.

3. Приемане на Годишния финансов отчет на 
кооперацията за 2022 г.

4. Вземане на решение за разпределение на 
печалбата и раздаване на дивиденти

5. Решение на събранието да се ползва фи-
нансиране за оборотни средства, срещу годиш-
ната субсидия.

6. Вземане на решение за продажба на ДМА 
(земя;складови помещения).

При липса на кворум, събранието ще се 
проведе на същото място, един час по- късно. 

От ръководството на УС И КС на ЗПК „БЪДЕЩЕ“
Тел: 056 85 22 64;0877 356 426

ПОКАНА
за свикване на Общо събрание 

на СНЦ„Сдружение на ловците и 
риболовците Лебед–гр.Бургас”

Управителният съвет на СНЦ„Сдружение на 
ловците и риболовците Лебед–гр.Бургас”,съгласно 
взето решение на свое заседание с Протокол 
№ 89/08.02.2023 г. и  на основание чл.26 от 
ЗЮЛНЦ и чл.41 от Устава на Сдружението, 
свиква Общо събрание на СЛР”Лебед”.

Събранието ще се проведе на 19.05.2023г.
(петък), от 09:30 часа в зала ”Нимфа”  на  хотел 
„Аква” - гр.Бургас, при следния дневен ред:

1. Избор на Председател и Протоколчик на 
събранието.

2. Избор на Комисия за преброяване на 
гласовете и установяване на кворум.

3. Отчет на Управителния съвет за дейност-
та на Сдружението за 2022 г.Приемане на от-

чета и освобождаване от отговорност на УС за 
изминалия период.

4. Отчет на Контролния съвет за 2022 г. 
Приемане на отчета и освобождаване от отго-
ворност на КС за изминалия период.

5. Приемане на ГФО за 2022 г. на Сдруже-
нието.

6. Приемане на Бюджет за 2023 г.
7. Промяна в членския внос.
8. Промени в Устава.
9. Приемане на програми, резолюции и др. 

свързани с работата на   сдружението.
10. Прием на нови членове.
11.  Разни.

При липса на необходимия кворум за про-
веждане на ОС, на основание чл.27 от ЗЮЛНЦ 
и чл.42 от Устава на Сдружението събранието 
ще се проведе с един час по-късно,на същия 
ден, място и при същия дневен ред независимо 
от броя на присъстващите.

За реклама: 056 825 435, 0878 424 698



Чакам младия Стоичков в „Бристол”

Бургаска плувкиня с бронз 
от Белград

КИРИЛ ЕВТИМОВ

Ето какво сподели Джоуи 
пред „Черноморски фар“:

– Джоуи, какво правиш 
в Дубай?

– Привет, Бургас, радвам 
се, че се видяхме и затова, 
че ме разпозна. Явно не съм 
се променил много от 
времената, когато бях 
активен спортист. В 
Дубай съм на почивка със 
семейството си, използвам 
паузата за националните 
отбори. Използвам вина-
ги, когато имам свободно 
време, да заредя батери-
ите. Графикът ми е по-
стоянно зает с отбора на 
„Роувърс“ и е необходимо 
да се освежавам през оп-
ределено време.

– От 2 години си в Бри-
стол, доволен ли си от 
развитието на клуба?

– Повече от доволен. За 
кратко време успяхме да 
постигнем добри резулта-
ти, изкачихме се в по-гор-
ната дивизия (Лига 1) и за 
момента нещата се раз-
виват според плановете 
ни. Постепенно ще опи-
таме да надградим отбора, 
но това ще стане през 
следващия сезон. Имаме 
сериозни планове и се на-

дявам, че ще успеем с общи 
усилия да ги реализираме.

– Мнозина ще кажат, 
че след като направи со-
лидна кариера в тимове 
от Висшата лига като 
футболист, не е ли крач-
ка назад да работиш за 
клуб от долните дивизии?

– Още като футболист 
не ме интересуваше кой 
какво мисли и говори. Аз 
сам решавам кое за мен е 
най-доброто. Няма как от 
самото начало да застанеш 
начело на тим от Висша-
та лига. Не и според моя-
та философия. За момен-
та в „Бристол Роувърс“ 
съм си стъпил на мястото 
и се наслаждавам на всеки 
един работен ден там. 
Естествено, всеки мечтае 
да бъде мениджър на топ-
клуб, но аз не желая да 
правя прибързани ходове. 
Всяко нещо с времето си.

– Ти игра дълги години 
за „Манчестър Сити“. 
Как виждаш битката им 
за титлата с основния 
конкурент „Арсенал“? 
Твоята прогноза за шам-
пион на Англия?

– Да, най-много двубои 
за даден отбор имам точ-
но за „Ман Сити“, пазя 
отлични спомени. Бих 
желал те да вдигнат тро-

фея в края на май. Жалко, 
че точно когато напуснах 
клуба, двама твои съна-
родници – Мартин Петров 
и Божинов, се присъеди-
ниха. Не успях да играя 
заедно с тях. Иначе не 
подценявам „Арсенал“, но 
те няма да издържат на 

напрежението и натиска, 
на който са подложени. 
„Сините от Манчестър“ 
в крайна сметка ще три-
умфират. Или поне на мен 
така ми се иска.

– След паузата за на-
ционалните отбори 
първият мач на „Бристол“ 

е с „Чарлтън“ на 7 април(б.р. 
- днес). В тима от Лондон 
сериозна кариера направи 
наш съгражданин от 
Бургас – Радостин Киши-
шев. Имаш ли спомени 
от него и другите бълга-
ри, които играеха тогава 
на Албиона, като Светльо 
Тодоров, Бербатов, Сти-
лиян Петров?

– Ооооо Киш, много 
добре го помня, енергичен 
футболист, покриваше 
голям периметър от те-
рена. Помня двамата 
Петрови и разбира се, 
Бербатов. Всички бяха 
отлични футболисти и 
неслучайно направиха име 
в Англия и феновете ги 
помнят и до ден днешен. 
Но най-ярък спомен имам 
от Христо Стоичков. За 

мен той е велик футболист 
и аз му бях голям фен, 
когато играеше в Барсе-
лона. Много добре се сещам 
как той изригна на Све-
товното първенство в 
САЩ, когато стана и 
голмайстор на турнира. 
Въобще изключителна 
класа. Затова, ако случай-
но има някой млад фут-
болист в България, който 
да има качествата на 
Стоичков, веднага ми го 
прати в „Бристол Роувърс“.

– Сега си в Дубай, но 
къде планираш следваща-
та си почивка през лято-
то? По Българското 
Черноморие може би?

– Още не правя планове, 
може на Карибите, но 
може и при вас, кой знае 
(смее се).

Легенда на „Манчестър Сити“: 
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Преди 10-ина дни бившият футболист на „Манчестър 
Сити“ Джоуи Бартън се срещна с бургазлията Кирил 
Евтимов в един от най-известните атракциони в Дубай, а 
именно най-големия аквапарк в света „Атлантис“. В 
непринуден разговор двамата обсъдиха английския 
футбол. Бартън дълги години бе част от Висшата лига на 
Англия и таи отлични впечатления от срещите си с 
българските футболисти, които играеха там. В момента 
40-годишният англичанин е селекционер на „Бристол 
Роувърс“, а като играч освен „Ман Сити“ защитаваше 
цветовете на „Нюкасъл“, КПР, „Бърнли“, „Глазгоу Рейн-
джърс“ и френския „Олимпик Марсилия“.

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Бургаската състезател-
ка по плуване Десислава 
Белова от ПК „Черноморец“ 
– Бургас записа много добро 
постижение по време на 
Международния турнир 
по плуване „Мултинейшълс“, 
който се проведе в Белград, 
Сърбия.

Състезателката на тре-
ньорката Люба Панайото-
ва завоюва бронзов медал в 
дисциплината 100 метра 
гръб.

Десислава Белова спечели 
отличието в оспорвана 
битка с време 1.05.34, като 
разликата, с която тя се 
наложи в битката за тре-
тото място е само 17 
стотни.

Джоуи Бартън бе издебнат в Дубай от общественика и фут-
болен коментатор Кирил Евтимов

ФОТО :ЛИЧЕН АРХИВ

ГЕОРГИ РУСИНОВ

Председателите на 
спортен клуб по борба 
„Бургас“ и спортен клуб 
„Черноморец – свободна 
борба“ искат финансиране 
от Община Бургас за учас-
тието на 14 бургаски 
таланти в борбата на 
балканиада в Гърция. Това 
става ясно от писмо, вхо-
дирано от двата клуба. 

В него се посочва, че тя 
е за състезатели на възраст 
15 – 17 години и ще се състои 
в периода 5 – 7 май 2023-а 
в град Серес.

„Състезателите са 14 
на брой – 9 от спортен 
клуб по борба „Бургас“ и 5 
от спортен клуб „Черно-
морец“, като за тях ще ни 
е необходима сумата от 

по 200 лева на всеки един 
състезател. Финансовото 
подпомагане ще бъде за 
частично покриване на 
такса участие, която 
Българската федерация по 
борба не поема, а трябва 
да се заплати от клубове-
те, чиито състезатели са 
одобрени за участие в 
проявата“, пишат в пис-
мото от двата клуба.

С писмото е приложен 
поименен списък на учас-
тниците. 

Спортната комисия 
разгледа искането в редов-
ното си заседание преди 
сесията през април. Весе-
лина Деведжиева от отдел 
„Спорт и младежки дей-
ности“ към Община Бургас 
обясни, че ако комисията 
подкрепи искането, то 

необходимите 2800 лева 
ще бъдат отделени от 
перо „Други“ от бюджета 
за спорт. 

Заместник-кметът 
Диана Саватева уточни, 
че администрацията ще 
подкрепи отделянето на 
средства за участие на 
младите борци.

Станимир Апостолов 
прикани колегите си да 
подкрепят писмото от 
двата клуба и да се входи-
ра извънредна докладна от 
председателя Георги Ма-
ринчев. Той на свой ред 
подложи на гласуване 
предложението на колега-
та му. Комисията гласува 
единодушно „за“. Така на 
сесията през април искане-
то за финансиране ще бъде 
разгледано в зала. 

Борци от два клуба искат 
финансиране за участие в балканиада

Спортната ко-
мисия гласува 
да се изготви 

извънредна до-
кладна, която 

да се гласува на 
сесията през 

април
ФОТО: АВТОРЪТ
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СЪОБЩЕНИЕ

На основание чл. 23, ал. 4, т.1 от ЗМСМА, чл.39, ал.1 
от ПОДОСКВОА на Община Бургас свиквам ПЕТДЕСЕТОТО 
ЗАСЕДАНИЕ на Общински съвет – Бургас на 11.04.2023 
година (вторник) от 9:00 часа, с продължение на 12.04.2023 
година (сряда) от 09:00 часа при неизчерпване на днев-
ния ред, в заседателната зала, находяща се в „Културен 
дом на нефтохимика”, ет.2, при следния 

ПРОЕКТ НА ДНЕВЕН РЕД

1. ОбС 08-00-13933 Докладна записка от Димитър 
Николов – кмет на Община Бургас, относно: Кандидат-
стване на Община Бургас по покана на Националния до-
верителен екофонд (НДЕФ) за набиране на проекти по 
Програма „Микропроекти за климата“ 

2. ОбС 08-00-13934 Докладна записка от Димитър 
Николов – кмет на Община Бургас, относно: Кандидат-
стване за безвъзмездна финансова помощ от Национал-
ния Доверителен ЕкоФонд по Инвестиционна програма 
за климата за насърчаване използването на електромо-
били

3. ОбС 08-00-13946 Докладна записка от Димитър 
Николов – кмет на Община Бургас, относно: Кандидат-
стване на Община Бургас с предложения за изпълнение 
на инвестиции по процедура чрез директно предоставяне 
на средства на конкретни крайни получатели за изпълне-
ние на инвестиции по Механизма за възстановяване и 
устойчивост BG-RRP-1.012 „Изграждане на нови сгради 
на училища и детски градини“

4. ОбС 08-00-13932 Докладна записка от Димитър 
Николов – кмет на Община Бургас, относно: Кандидат-
стване на Община Бургас с проектно предложение по 
Процедура чрез подбор на проекти BG14MFOP001-4.126 
„Развитие и популяризиране идентичността на територия-
та на МИРГ от Стратегията за водено от общностите 
местно развитие на МИРГ „Бургас-Камено“ финансирана  
от Програма за морско дело и рибарство 2014 – 2020 г., 
подкрепена от Европейския фонд за морско дело и ри-
барство“ 

5. ОбС 08-00-13935 Докладна записка от Димитър 
Николов – кмет на Община Бургас, относно: Подпис-
ване на партньорски споразумения за целите на подго-
товката и изпълнението на проектни предложения, с 
които Община Бургас кандидатства за отпускане на фи-
нансиране по процедура „Подкрепа за устойчиво енер-
гийно обновяване на публичен сграден фонд за админи-
стративно обслужване, култура и спорт“, която е част от 
инвестиция „Подкрепа за устойчиво енергийно обновя-
ване на нежилищния сграден фонд“, съгласно Национал-
ния план за възстановяване и устойчивост на Република 
България 

6. ОбС 08-00-13936 Докладна записка от Димитър 
Николов – кмет на Община Бургас, относно: Предос-
тавяне на финансов ресурс за изготвяне на техническа 
документация за целите на подготовка и изпълнението на 
проектно предложения, с което Община Бургас кандидат-
ства за отпускане на финансиране по процедура „Под-
крепа за устойчиво енергийно обновяване на публичен 
сграден фонд за административно обслужване, култура и 
спорт“, която е част от инвестиция „Подкрепа за устой-
чиво енергийно обновяване на нежилищния сграден фонд“, 
съгласно Националния план за възстановяване и устой-
чивост на Република България 

7. ОбС 08-00-13872 Докладна записка от Диана 
Саватева – зам.-кмет „Култура, туризъм и спорт“, 
относно: Даване на съгласие за кандидатстване на Об-
щинско предприятие „Туризъм“ по програма на Агенция 
за хората с увреждания за „Изграждане на достъпна ар-
хитектурна среда на културни, исторически, спортни 
обекти за хора с увреждания“ за финансиране на дейнос-
ти в Туристически комплекс „Остров Света Анастасия“, 
находящ се в Община Бургас, Бургаски залив

8. ОбС 08-00-13880 Докладна записка от Диана 
Саватева – зам.-кмет „Култура, туризъм и спорт“, 
относно:  Даване на съгласие за кандидатстване на Об-
щинско предприятие „Общински имоти“ по програма на 
Агенция за хората с увреждания за „Изграждане на дос-
тъпна архитектурна среда на културни, исторически, 
спортни обекти за хора с увреждания“ за финансиране 
на дейности в Спортен комплекс „Парк Арена ОЗК“, на-
ходящ се в гр. Бургас, община Бургас 

9. ОбС 08-00-13947 Докладна записка от Димитър 
Николов – кмет на Община Бургас, относно: Приемане 
на общинска Програма за осигуряване на извънкласни и 
извънучилищни дейности за децата и младежите в соци-
алните услуги в Община Бургас „И аз обичам да спортувам 
и творя в свободното си време” 

10. ОбС 08-00-13930 Докладна записка от Весна 
Балтина – зам.-кмет „Стратегическо развитие и еко-
логия, дигитализация и адаптация към промените на 
климата“, относно: Даване на съгласие за сключване 
на договор за разделно събиране на масово разпростра-
нени отпадъци от текстил и кожа

11. ОбС 08-00-13950 Докладна записка от Димитър 
Николов – кмет на Община Бургас, относно: Даване на 
предварително съгласие на основание чл.134, ал.2, т.6 
от ЗУТ за изработване на проект за изменение на ПУП-ПР  
за УПИ I-195 и УПИ II-288, кв.16 по плана на ПЗ „Север“, 
гр. Бургас (ПИ с идентификатори 07079.604.195 и 
07079.604.288 по КККР на гр. Бургас)

12. ОбС 08-00-13937 Докладна записка от инж. 
Чанка Коралска – зам.-кмет „Строителство, инвестиции 
и регионално развитие“, относно: Одобряване на 
Подробен устройствен план – парцеларен план (ПУП – ПП) 
за осигуряване на трасе на дъждовен колектор за отвод-
няване на нова улица от о.т.1 – о.т.2 – о.т.3 до о.т.4 за 
обслужване на имоти в бивш масив 19, местност Оники-
лика, гр. Бургас – извън границите на урбанизираната 
територия на гр. Бургас

13.  ОбС 08-00-13949 Докладна записка от Димитър 
Николов – кмет на Община Бургас, относно: 1. Разре-
шение по реда на чл. 124а, ал.1 и чл.134, ал.1, т.1 от ЗУТ 
за изработване на проект за изменение на ОУП на гр. 
Бургас включващ територията на град Бургас заедно с 
кварталите „Меден рудник“, „Долно Езерово“, „Горно 
Езерово“, „Лозово“, „Крайморие“, „Сарафово“, „Рудник“ 
и „Черно море“ и техните землища; 2. Одобряване на 
задание по реда на чл. 124б, ал. 1 от ЗУТ, във връзка с 
чл. 125, ал. 1 от ЗУТ за изработване на проект за изме-

нение на ОУП на гр. Бургас включващ територията на град 
Бургас заедно с кварталите „Меден рудник“, „Долно 
Езерово“, „Горно Езерово“, „Лозово“, „Крайморие“, 
„Сарафово“, „Рудник“ и „Черно море“ и техните землища 

14. ОбС 08-00-13939 Докладна записка от инж. 
Чанка Коралска – зам.-кмет „Строителство, инвестиции 
и регионално развитие“, относно: 1. Разрешение по 
реда на чл. 124а, ал.1 от ЗУТ, във връзка с чл.135, ал.5 
от ЗУТ за изработване на проект за изменение на Подро-
бен устройствен план – План за улична регулация (ПУП 
– ПУР) на основание с чл.134, ал.1, т.2 от ЗУТ за изме-
нение на габарита на улица с о.т.182-о.т.183-о.т.184-о.т.185, 
между кв.7 и кв.8 по плана на лесопарк „Росенец“ с цел 
обособяване и изграждане на крайуличен паркинг. 2. 
Одобряване на задание по чл. 124б, ал. 1 от ЗУТ, във 
връзка с чл. 125, ал.1 от ЗУТ за изработване на проект 
за изменение на ПУП – ПУР за изменение на габарита на 
улица с о.т.182-о.т.183-о.т.184-о.т.185, между кв.7 и кв.8 
по плана на лесопарк „Росенец“ с цел обособяване и 
изграждане на крайуличен паркинг 

15. ОбС 08-00-13940 Докладна записка от инж. 
Чанка Коралска – зам.-кмет „Строителство, инвестиции 
и регионално развитие“, относно: 1. Одобряване на 
задание по реда на чл. 124б, ал. 1 от ЗУТ, във връзка с 
чл. 125, ал. 1 от ЗУТ за изработване на проект за ПУП-ПРЗ 
за ПИ с идентификатори 07079.604.57, 07079.604.58, 
07079.604.332 и 07079.604.158 КККР на гр. Бургас и 
изменение на ПУП-ПРЗ за УПИ XIX в кв.53 по плана на ПЗ 
„Север“, гр. Бургас; 2. Разрешение по реда на чл. 124а, 
ал. 1, във връзка с чл.16, ал.1 от ЗУТ, чл.134, ал.2, т.1 
във връзка с чл.208, ал.1 и чл.134, ал.2, т.4 от ЗУТ за 
изработване на проект за Подробен устройствен план – 
План за регулация и застрояване (ПУП – ПРЗ) за ПИ с 
идентификатори 07079.604.57, 07079.604.58, 07079.604.332 
и 07079.604.158 по КККР на гр. Бургас и изменение на 
ПУП-ПРЗ за УПИ XIX в кв.53 по плана на ПЗ „Север“, гр. 
Бургас

16. ОбС 08-00-13938 Докладна записка от инж. 
Чанка Коралска – зам.-кмет „Строителство, инвестиции 
и регионално развитие“, относно: Разрешение на ос-
нование чл.62а, ал.2 и ал.3, т.2 от ЗУТ за промяна на 
предназначението на УПИ отредени „За озеленяване“, 
намиращи се на територията на Зона „А“ и „Д“, ж.р. 
„Меден рудник“, гр. Бургас и на УПИ на територията на 
ПЗ „ЮГ-Запад“, гр. Бургас, във връзка с проект за „Изме-
нение на подробен устройствен план – план за улична 
регулация в обхват на регулационния план на Зона А и 
Д, ж.р. „Меден рудник“ и част от регулационния план 
на ПЗ „ЮГ-Запад“, гр. Бургас, състоящ се в обособява-
не на две нови кръгови кръстовища при о.т.97 и при 
о.т.7 – пресичане на бул. „Захари Стоянов“ (републи-
кански път II-79 „Елхово – Бургас“) и промяна на улич-
ната регулация за обслужващи улици по плана на ПЗ 
„ЮГ-Запад“, гр. Бургас“

17. ОбС 08-00-13969 Докладна записка от Димитър 
Николов – кмет на Община Бургас, относно: Одобря-
ване на проект за изменение на ПУП-ПР за с.о. „Индус-
триален парк Равнец“, землище с. Равнец, община Бургас

18. ОбС 08-00-13977 Докладна записка от Димитър 
Николов – кмет на Община Бургас, относно: Учредява-
не на безвъзмездно, безсрочно право на строеж в полза 
на  Министерство на здравеопазването за изграждане на 
сграда за нуждите на ЦСМП-Бургас в УПИ II в кв.4б по 
действащия ПУП-ПРЗ на ж.к. „Зорница“, гр. Бургас, пред-
ставляващ ПИ с идентификатор 07079.601.238 по КККР 
на гр. Бургас

19. ОбС 08-00-13957 Докладна записка от Димитър 
Николов – кмет на Община Бургас, относно: Учредява-
не право на строеж на „Електроразпределение ЮГ” ЕАД 
за изграждане на трафопост в имот – общинска собстве-
ност, представляващ ПИ с идентификатор 07079.619.47 
по КККР на гр. Бургас 

20. ОбС 08-00-13945 Докладна записка от Димитър 
Николов – кмет на Община Бургас, относно: Предос-
тавяне управлението на недвижим имот – публична дър-
жавна собственост, находящ се в гр. Бургас, кв. „Ветрен“, 
в.з. „Минерални бани“, предоставен безвъзмездно за 
управление на Община Бургас, на Професионална гимна-
зия по туризъм „Проф. д-р Асен Златаров“ към Учебно- 
производствен комплекс „Младост“

21. ОбС 08-00-13956 Докладна записка от Димитър 
Николов – кмет на Община Бургас, относно: Предос-
тавяне безвъзмездно за управление на ОП „Туризъм“ на 
имоти и вещи – общинска собственост, представляващи 
допълващо застрояване и благоустрояване към Етнограф-
ски музей – гр. Бургас: кафе, сглобяема сцена и прилежащ 
към тях терен (алейна мрежа и зелени площи), част от 
УПИ III в кв. 90 по плана на ЦГЧ, гр. Бургас, съответен на 
ПИ с идентификатор 07079.611.105 по КККР на гр. Бургас

22. ОбС 08-00-13958 Докладна записка от Димитър 
Николов – кмет на Община Бургас, относно: Предос-
тавяне безвъзмездно за управление на Център за подкре-
па на личностното развитие – Бургас, недвижими имоти 
– частна общинска собственост, представляващи обосо-
бени обекти в бл. 1„А“, ж.к. „Славейков“, гр. Бургас

23. ОбС 08-00-13951 Докладна записка от Димитър 
Николов – кмет на Община Бургас, относно: Прекра-
тяване на съсобственост между Община Бургас и физи-
ческо лице, чрез продажба на 59/759 кв.м ид. ч. от УПИ 
Х-10 в кв. 94, целият с площ 759 кв.м, по плана на кв. 
„Банево“, гр. Бургас – частна общинска собственост 

24. ОбС 08-00-13952 Докладна записка от Димитър 
Николов – кмет на Община Бургас, относно: Прекра-
тяване на съсобственост между Община Бургас и физи-
ческо лице, чрез продажба на 113/1182 кв.м ид. ч. от УПИ 
V-124,125 в кв. 8, целият с площ 1182 кв.м, по плана на 
кв. „Банево“, гр. Бургас – частна общинска собственост

25. ОбС 08-00-13955 Докладна записка от Димитър 
Николов – кмет на Община Бургас, относно: Прекра-
тяване на съсобственост между Община Бургас и физи-

ческо лице в недвижим имот, представляващ УПИ X-186 
в кв. 10 по плана на в.з. „Боровете“, землище кв. „Бане-
во“, гр. Бургас, съответен на ПИ с идентификатор 
07079.705.2186 по одобрените КККР на гр. Бургас, чрез 
продажба на общинската идеална част от имота

26.  ОбС 08-00-13961 Докладна записка от Димитър 
Николов – кмет на Община Бургас, относно: Прекратя-
ване на съсобственост между Община Бургас и физическо 
лице, чрез продажба на 24/729 кв.м идеални части от УПИ 
ХIV-465 в кв.47, целият с площ 729 кв.м, по плана на кв. 
„Ветрен“, гр. Бургас – частна общинска собственост 

27. ОбС 08-00-13953 Докладна записка от Димитър 
Николов – кмет на Община Бургас, относно: Прекра-
тяване на съсобственост между Община Бургас и физи-
ческо лице чрез продажба на общинските идеални части 
от УПИ II-300 в кв.40 по ПУП-ПРЗ на с. Брястовец, Общи-
на Бургас

28. ОбС 08-00-13962 Докладна записка от Димитър 
Николов – кмет на Община Бургас, относно: Прекра-
тяване на съсобственост, чрез продажба на общинската 
идеална част от недвижим имот – УПИ XIII-876 в кв. 36 по 
ПУП-ПРЗ на гр. Българово, община Бургас.

29. ОбС 08-00-13963 Докладна записка от Димитър 
Николов – кмет на Община Бургас, относно: Прекра-
тяване на съсобственост, чрез продажба на общинската 
идеална част от недвижим имот – УПИ I-547 в кв. 63 по 
ПУП-ПРЗ на гр. Българово, община Бургас. 

30. ОбС 08-00-13964 Докладна записка от Димитър 
Николов – кмет на Община Бургас, относно: Прекра-
тяване на съсобственост, чрез продажба на общинска 
идеална част от недвижим имот – УПИ I-309 в кв. 26 по 
плана на кв. „Лозово“, гр. Бургас

31. ОбС 08-00-13965 Докладна записка от Димитър 
Николов – кмет на Община Бургас, относно: Продажба 
на недвижим имот, частна общинска собственост, пред-
ставляващ 364,50/969 кв.м идеални части от УПИ VI-
329,330,742 в кв.15, целият с площ от 969 кв.м, по 
плана на в.з. „Минерални бани“, гр. Бургас, по реда на  
чл. 35, ал. 3 от ЗОС 

32. ОбС 08-00-13959 Докладна записка от Димитър 
Николов – кмет на Община Бургас, относно: Продажба 
на общинско жилище, находящо се в гр. Бургас, ж.к. 
„Лазур”, ул. „Абоба“ №7, ет. 4, ап. 11, на наемател, на-
станен по административен ред 

33. ОбС 08-00-13960 Докладна записка от Димитър 
Николов – кмет на Община Бургас, относно: Продажба 
на общинско жилище, находящо се в гр. Бургас, ж.к. 
„Изгрев”, бл.№70, вх.№3, ет.№2, ап. ляв, на наемател, 
настанен по административен ред 

34. ОбС 08-00-13954 Докладна записка от Димитър 
Николов – кмет на Община Бургас, относно: Отдаване 
под наем на общински имот – частна общинска собстве-
ност, представляващ част от самостоятелен обект в 
сграда с идентификатор 07079.608.15.1.93 по КККР на 
гр. Бургас, находящ се в гр. Бургас, ул. „Константин Ве-
личков“ №29, вх. 5, партер, на юридическо лице с несто-
панска цел за осъществяване на общественополезна 
дейност – „Общински съюз на пенсионерите – Бургас“ 

35. ОбС 08-00-13966 Докладна записка от Димитър 
Николов – кмет на Община Бургас, относно: Предос-
тавяне на общинска земя на основание §27, ал.2, т.3 от 
Преходните и заключителни разпоредби към Закона за 
изменение и допълнение на Закона за собствеността и 
ползването на земеделските земи, с оглед постановяване 
решение на Общинската служба по земеделие – Бургас, 
за  обезщетяване на наследниците на Георги Згуров Янев 

36. ОбС 08-00-13942 Докладна записка от инж. 
Чанка Коралска – зам.-кмет „Строителство, инвестиции 
и регионално развитие“, относно: Приемане на финан-
сираните за периода 01.01.2022 г. – 31.12.2022 г. инвес-
тиции на „Водоснабдяване и канализация“ ЕАД – гр. 
Бургас и тяхното предаване за срока на Договора подпи-
сан между Асоциацията по ВиК – Бургас и „Водоснабдя-
ване и канализация“ ЕАД – гр. Бургас

37.  ОбС 08-00-13948 Докладна записка от Димитър 
Николов – кмет на Община Бургас, относно: Опреде-
ляне периода и териториите в град Бургас, в които се 
забраняват извършването на строителни и монтажни 
работи, по смисъла на чл. 15 от Закона за устройство на 
Черноморското крайбрежие (ЗУЧК)

38. ОбС 08-00-13922 Докладна записка от Димитър 
Николов – кмет на Община Бургас, относно: Заявление 
за ползване правата по издадено разрешително за водо-
вземане на минерална вода от находище „Бургаски ми-
нерални бани“, кв. „Ветрен“, гр. Бургас („Център за 
комплексно обслужване на деца с увреждания и хронич-
ни заболявания“ – гр. Бургас) 

39. ОбС 08-00-13924 Докладна записка от Димитър 
Николов – кмет на Община Бургас, относно: Заявление 
за ползване правата по издадено разрешително за водо-
вземане на минерална вода от находище „Бургаски ми-
нерални бани“, кв. „Ветрен“, гр. Бургас („Профилактика, 
рехабилитация и отдих“ ЕАД) 

40. ОбС 08-00-13923 Докладна записка от Димитър 
Николов – кмет на Община Бургас, относно: Заявление 
за продължаване срока на действие на разрешително за 
водовземане на минерална вода от находище „Изворище“, 
с. Изворище, община Бургас 

41. ОбС 08-00-13920 Докладна записка от Димитър 
Николов – кмет на Община Бургас, относно: Приемане 
на отчет на Програма за управление на отпадъците на 
Община Бургас за периода 2021 – 2028 г.

42. ОбС 08-00-13921 Докладна записка от Димитър 
Николов – кмет на Община Бургас, относно: Приемане 
на отчет за 2022 г. на Програма за подобряване качест-
вото на атмосферния въздух на Община Бургас за периода 
2021 – 2027 г. 

43. ОбС 08-00-13892 Докладна записка от Йорданка 
Ананиева – зам.-кмет „Образование, здравеопазване, 
социални дейности и младежки политики“ на Община 
Бургас, относно: Общинска програма за закрила на 
детето 2023 година

44. ОбС 08-00-13912 Докладна записка от Диана 
Саватева – зам.-кмет „Култура, туризъм и спорт“, 
относно: Обобщен доклад за осъществени дейности през 
2022 година на читалищата, намиращи се на територията 
на община Бургас

45. ОбС 08-00-13968 Докладна записка от Йорданка 
Ананиева – зам.-кмет „Образование, здравеопазване, 
социални дейности и младежки политики“ на Община 
Бургас, относно: Изготвяне на анализ на потребностите 
и предложение за планиране на социални услуги на об-
щинско ниво, които се финансират изцяло или частично 
от държавния бюджет, за територията на община Бургас 

46. ОбС 08-00-13944 Отчет от Димитър Николов – 
кмет на Община Бургас, относно: Изпълнение на реше-
нията на Общинския съвет, взети на сесиите, проведени 
в периода м. август 2022 – м. януари 2023 г. 

47. ОбС 08-00-13899 Докладна записка от проф. д-р 
Севдалина Турманова – председател на Общински 
съвет – Бургас, относно: Избор на членове на Комисия 
по раздел V, т. 1 от Правилата за подкрепа на междуна-
родни, национални и регионални научни събития, май-
сторски класове и научноприложни проекти, провеждани 
на територията на община Бургас

48. ОбС 08-00-13900 Докладна записка от проф. д-р 
Севдалина Турманова – председател на Общински 
съвет – Бургас, относно: Откриване на процедура за 
определяне на съдебни заседатели и създаване на вре-
менна комисия за провеждане на процедурата по избора

49. ОбС 08-00-13918 Докладна записка от Диана 
Саватева – зам.-кмет „Култура, туризъм и спорт“, 
относно: Даване на съгласие за предоставяне на финан-
сова помощ на изявени бургаски състезатели за участие 
в предстоящи световни и европейски първенства

50. ОбС 08-00-13928 Докладна записка от Йорданка 
Ананиева – зам.-кмет „Образование, здравеопазване, 
социални дейности и младежки политики“ на Община 
Бургас, относно: Предоставяне на безвъзмездни финан-
сови помощи в полза на физически лица 

51. ОбС 08-00-13913 Докладна записка от д-р Борис 
Петров Ангелов – общински съветник от ПП ГЕРБ, 
председател на Комисията по чл. 4 от Правилника за 
финансово подпомагане на процедури инвитро на 
лица, двойки и семейства с репродуктивни проблеми, 
живущи на територията на Община Бургас, относно: 
Отпускане на средства за финансово подпомагане на 
процедури инвитро на лица, двойки и семейства с репро-
дуктивни проблеми, живущи на територията на Община 
Бургас 

52. ОбС 08-00-13927 Докладна записка от Веселин 
Пренеров – председател на Постоянната комисия по 
култура и читалищна дейност, относно: Поставяне на 
мемориална плоча за възпоменание на трагично загина-
лите при изпълнение на служебния си дълг полицейски 
служители Йордан Илиев и Атанас Градев

53. ОбС 08-00-13926 Докладна записка от Веселин 
Пренеров – председател на Постоянна комисия по 
култура и читалищна дейност, Георги Дракалиев  – 
председател на Постоянна комисия по общинска 
собственост, общински предприятия и дружества и 
Петър Статев – председател на Постоянна комисия по 
устройство на територията, относно: Предложение за 
преименуване на стадион „Червено знаме“, намиращ се 
в квартал „Долно Езерово”, гр. Бургас

54. ОбС 08-00-13943 Докладна записка от Георги 
Дракалиев и Николай Стоянов – общински съветници 
от ПП ВМРО – Българско национално движение, от-
носно: Обявяване на месеци на културното наследство на 
тракийските и македонски бежанци в Бургас 

55. ОбС 08-00-13795 Докладна записка от Георги 
Дракалиев и Николай Стоянов – общински съветници 
от ПП ВМРО – Българско национално движение, от-
носно: Опазване на културното наследство на територия-
та на община Бургас – 

56. ОбС 08-00-13862 Питане от общински съветници 
от Общински съвет – Бургас, относно: Изтичащ договор 
на веригата Lafka на територията на Община Бургас

57. ОбС 08-00-13871 Питане от Живко Господинов и 
Христо Панайотов – общински съветници от БСП, от-
носно: Промяна на системата на сметоизвозване на 
улици с една активна лента за движене

58. ОбС 08-00-13889 Питане от Христо Панайотов 
– общински съветник от БСП, относно: Разписание на 
автобусните линии от и до терминал „Меден рудник“

59. ОбС 08-00-13890 Питане от Живко Господинов и 
Мадлен Мутафян – общински съветници от БСП, от-
носно: Мерки за опазване на общинската собственост в 
Община Бургас\

60. ОбС 08-00-13896 Питане от Костадин Андонов 
– общински съветник от ДБГ, относно: Липса на инфра-
структура (транспортна техническа) в кв. „Сарафово“

61. ОбС 08-00-13902 Питане от Станимир Апостолов 
– общински съветник, относно: Готовност на Приморски 
парк – Бургас за летния сезон 2023 г.

62. ОбС 08-00-13904 Питане от Георги Георгиев – 
общински съветник от БСП, относно: Изсъхнали клони 
на дървета пред бл.38 в ж.к. „Изгрев“

63. ОбС 08-00-13911 Питане от Васил Иванов – об-
щински съветник от БСП, относно: Неправомерно 
паркирани МПС пред бл.14 в ж.к. „Меден рудник“

64. ОбС 08-00-13925 Питане от д-р Георги Дракали-
ев и Николай Стоянов – общински съветници от ПП 
ВМРО – Българско национално движение, относно: 
Просрочени задължения към община Бургас на концеси-
онера на подземния паркинг под пл. „Св. Св. Кирил и 
Методий“ 

Проф. д-р СЕВДАЛИНА ТУРМАНОВА
Председател на Общински съвет – Бургас



ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Младият мъж завършва 
музикалното СОУ „Добри 
Чинтулов“ в Бургас. Не-
гови учители са именити-
те народни певици Мария 
Тодорова и Калинка Згу-
рова.

Вместо да се отдава на 
забавления, типични за 
един тийнейджър, Стой-
ко Василев се запалва по 
музиката и пеенето. 
Ментор, насочил го към 
странджанските мотиви, 
му е Тодор Добрев от 
Вършило. Известен е сред 
фолклорните среди с про-
чутия си глас на народен 
певец.

Ръководител е на хора 
„Самодивски огън“, носител 
на много награди и храни-
тел на странджанския 
народен дух и традиции.

Младежът има десетки 
изпълнения с големи имена 
като Янка Рупкина, Ка-
линка Згурова, Милка 
Андреева, Златка Ставре-
ва. 
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„Ченгене скеле“ кани 
гости с програма за 
Лазаровден и Цветница
ЖАКЛИН НОТЕВА 

Рибарско селище „Ченгене 
скеле“ кани бургазлии и гости 
на града за уикенда с програ-
ма за празниците Лазаровден 
и Цветница. 

„Каним ви на цветен про-
летен базар! Грабвайте де-
цата, събирайте тайфата!“, 
зоват от рибарското селище.

От 10 до 18 часа в базара 
ще участват: Фермерска 
мандра „Каменяк“, Органич-
ни български вина Thracian 

legends, „Усмихнати осмици“ 
с щанд и работилничка за 
свещи, Пчеларска ферма 
„Стоянови“, „Пъстрото“, 
„Баш Бакалията“, „Морски 
знаци“, Гинка Божкова с 
цветна работилничка на 9.04 
(неделя), Фани и Димо Киря-
кови със сладки изкушения.

Организаторите уверяват, 
че за доброто настроение ще 
се погрижат от фолклорен 
ансамбъл „Странджа“ със 
специална празнична програ-
ма на 8 април от 12:30 часа. 
Ресторантът пък ще очаква 
посетителите с вкусни 
предложения.

Празник. Привлича с базари и концерти

Днес празнува странджанският 
певец Стойко Василев

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Бургазлийката Ева Бре-
залиева е кралицата на 
Световната купа по худо-
жествена гимнастика в 
София. Тя получи уникална 
корона и бижута от Зла-
тарна Целие.

Нейни подгласнички 
са Милена Балдаса-
ри от Италия и 
Барбара Домин-
гос от Бразилия.

Кралицата 
по традиция 
се определя 
чрез гласуване 
от спортните 
журналисти 
(български и 
чуждестранни) 
и фотографи, акредитирани за спортното събитие.

Короната, която е произведение на ювелирното 
изкуство, е преходна и се връчва всяка година. Тя бе 
връчена на Брезалиева от Валентина Иванова, реги-
онален мениджър на Златарна Целие за България.

Тиарата е неповторима със своя дизайн, направена 
от сребро 925/000 с родиево покритие. Камъните, 
които са инкрустирани, са овални бели и лилави ку-
бични цирконии, всички вградени ръчно от експер-
тите на Златарна Целие. Повърхността ѝ е огряна 
от матирани полирани елементи. Короната е напра-
вена по концептуален дизайн на Хелена Умбергер. 
Изработката на тиарата е микс от съвременна 
технология и ръчна направа, което я прави уникална 
и неповторима.

Ева Брезалиева 
е кралицата на 
Световната купа 
по художествена 
гимнастика 

ЧЕСТИТ РОЖДЕН ДЕН!

За настро-
ението ще 

допренесат 
фолклорни 

ансамбли
ФОТО: 

ОБЩИНА БУРГАС

Вкусни рибарски блюда очакват гостите
ФОТО: ОБЩИНА БУРГАС

По традиция ще има и базар
ФОТО: ОБЩИНА БУРГАС
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